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Prolazi mjesec dana otkako je sab-
orska zastupnica Vesna Bedeković 
preuzela funkciju ministrice za 
demografiju, obitelj, mlade i soci-
jalnu politiku. Možemo slobodno 
reći da je to jedan od najtežih re-
sora postojeće Vlade jer se bavi 
danas najaktualnijim pitanjima 
i problemima u Hrvatskoj, od 
kojih su demografska politika i 
sustav socijalne skrbi samo neki. 
S aktualnom ministricom razgov-
aramo o prvih mjesec dana nove, 
odgovorne funkcije, aktualnim 
pitanjima zaštite socijalnih radni-
ka, primjeni izmijenjenog Zakona 
o doplatku za djecu i izmjenama 
drugih zakona koji će odgovoriti 
na izazove socijalne politike, mla-
dih, obitelji, umirovljenika… 

1. Kako biste ocijenili prvi 
radni mjesec na ovoj funkci-
ji, kako ste ga proveli? Jeste 
li se upoznali s problema-
tikom, programima, ka-
drom? 
Vrijeme koje sam dosad imala na 
raspolaganju iskoristila sam kako 
bih se na najbrži i najkvalitetniji 
način upoznala sa svim proces-
ima, programima, projektima i 
aktivnostima koje provodi Mini-
starstvo, kako ne bi bilo nikakvog 
zastoja u njihovoj provedbi.
Proteklo vrijeme koristila sam i 
za službeni posjet pružateljima 
usluga u sustavu socijalne skrbi 
– posjetila sam Centar za reha-
bilitaciju „MIR“ u Rudinama i 
Udrugu sv. Jeronima u Kaštel 
Gomilici, Udrugu osoba s inva-
liditetom „Prijatelj“ u Metkoviću 
te Centar za odgoj, obrazovanje i 
rehabilitaciju u Virovitici.

2. Što biste izdvojili kao 
najveće izazove koji su pred 
Vama? 
Najveći izazovi, a time i prioriteti 
koje sam do sada najavila, odnose 
se na Demografsku revitalizaciju 
kroz donošenje Strategije de-
mografske revitalizacije Repub-
like Hrvatske i provedbu različitih 
programa. Tu je i rad s mladima 
kroz donošenje Nacionalnog 
programa za mlade i proved-

bu definiranih mjera. Potom 
osnaživanje obitelji kroz djelo-
vanje centara za socijalnu skrb 
i odvajanje obiteljskih centara 
te  kroz razvoj i provođenje  pro-
grama namijenjenih roditeljstvu 
uz intenzivni savjetodavni i tret-
manski rad, osobito s obitelji-
ma u riziku, a s ciljem jačanja 
roditeljskih kompetencija i  uloga 
te prevencije rizičnih ponašanja u 
obitelji.
U suradnji s UNICEF-om pro-
vodi se program „Za snažniju 
obitelj“, usmjeren upravo na 
razvoj programa edukacije i 
podrške roditeljstvu, razvoj uslu-
ga i jačanje kapaciteta stručnjaka 
za procjenu rizika i provođenje 
mjera obiteljskopravne zaštite, 
provođenje različitih oblika 
tretmana s obiteljima u riziku i 
prevencije institucionalizacije, 
unapređenje međuresorne surad-
nje u području zaštite djece i mla-
dih i obitelji u riziku te razvoja i 
unapređenja udomiteljstva.

3. Jedan od ciljeva Ministar-
stva, ali i Vlade, je i promje-
na Zakona o socijalnoj skrbi. 
Što uključuju promjene? 
Cilj je osnažiti cjelokupni sus-
tav. Donošenje Zakona o soci-
jalnoj skrbi je zapravo preduvjet 
za organizacijske i strukturne 
promjene u centrima za soci-
jalnu skrb. On će omogućiti da 
se osamostale obiteljski centri i 
ojača njihova uloga, smanjiti broj 
javnih ovlasti i rasteretiti cen-
tre za socijalnu skrb od poslova 
koji su u nadležnosti drugih sus-
tava (odgoj i obrazovanje, rad i 
zapošljavanje, pravosuđe, jedinice 
lokalne samouprave). Ujedno, 
omogućit će da se nastavi proces 
deinstitucionalizacije i transfor-
macije ustanova socijalne skrbi i 
osigura razvoj i dostupnost soci-
jalnih usluga za sve korisničke sk-
upine na razini lokalne zajednice, 
jača i promovira udomiteljstvo 
kao najadekvatniji oblik alterna-
tivne skrbi povećanjem naknada 
i usluga namijenjenih suzbija-
nju siromaštva i unapređenjem  
međuresorne suradnje.
Jedan od bitnih prioriteta je 
svakako i intenziviranje procesa 

deinstitucionalizacije, a to podra-
zumijeva i  veći stupanj korištenja 
sredstava fondova EU.

4. Kada govorimo o de-
mografskoj politici, koje 
promjene građani mogu 
očekivati u narednih godinu 
dana? 
Prioritet je donijeti Strategiju de-
mografske revitalizacije Repub-
like Hrvatske te osigurati njenu 
provedbu. Ovaj strateški doku-
ment od nacionalne važnosti po 
prvi puta donosi niz novih mjera 
kojima se može zaustaviti nega-
tivni demografski trend. Nacrt 
prijedloga ovog dokumenta je u 
završnoj fazi, u proceduri je da-
vanja mišljenja nadležnih tijela 
nakon čega će biti moguće defini-
rati kada će ići u daljnju proce-
duru.
Važan naglasak stavlja se i na nas-
tavak postojećih programa Mini-
starstva usmjerenih usklađivanju 

profesionalnog i obiteljskog 
života koji već pokazuju rezultate 
u praksi, a to su Program podrške 
poboljšanju materijalnih uvjeta 
u dječjim vrtićima te program 
„Unaprjeđenje usluga za djecu 
u sustavu ranog i predškolskog 
odgoja i obrazovanja“ – „Vrtići 
za skladniji život“, sufinanciran 
iz Europskog socijalnog fonda. 
U pripremi je i Program potpore 
za održavanje djelatnosti ranog i 
predškolskog odgoja i obrazovanja 
u potpomognutim područjima.
U svrhu planiranja i osmišljavanja 
mjera vezanih uz demograf-
ski razvoj te dobrobiti obitelji i 
djece, Ministarstvo kontinuira-
no razmatra moguće prijedloge 

normativnih rješenja u području 
obiteljskih naknada i potpora 
uključujući i pravo na doplatak za 
djecu, pri čemu svaka planirana 
mjera mora biti rezultat analize 
i prethodne procjene učinaka 
uz osiguranje odgovarajućih 
proračunskih sredstava za 
njezinu provedbu. U tom cilju, u 
narednom razdoblju poduprijet 
ćemo uvođenje daljnjih mjera 
usmjerenih na zaštitu obitelji i 
materinstva kako bi se nastavili 
pozitivni pomaci u poticanju de-
mografskog razvoja kao jednog 
od temeljnih nacionalnih prior-
iteta.

5. Socijalni radnici gotovo 
svakodnevno su izloženi pri-
jetnjama i fizičkim napadi-
ma, otkrio je strašan zločin 
u Đakovu. Kako će najav-
ljeni status službene osobe 
pomoći zaposlenima u sus-
tavu socijalne skrbi? 
Najavljeni status službene osobe 
rezultat je postignutih dogovora 
predsjednika Vlade RH s pred-
stavnicima Hrvatske udruge soci-
jalnih radnika, Hrvatske komore 
socijalnih radnika, Sindikata za-
poslenih u sustavu socijalne skrbi 
i predstavnika Ministarstva. Sta-
tus službene osobe pretpostav-

AKTUALNO2 I

• Planiramo poboljšati uvjete rada  kroz nova zapošljavanja 
i socijalnih radnika kao „voditelja slučaja“, ali i stručnjaka 

drugih profila koji su zaposleni u centrima za socijalnu skrb,  
kako bismo poboljšali kvalitetu stručnog rada. 

Marija Lovrenc 

NOVA MINISTRICA ZA DEMOGRAFIJU, OBITELJ, MLADE I SOCIJALNU POLITIKU VESNA BEDEKOVIĆ:

“U planu su nova zapošljavanja i veća zaštita socijalnih 
radnika, jedan tim zasad pokriva i do 300 obitelji“ 

Umirovljenicima veća potpora i zaštita 
Koje promjene umirovljenici mogu očekivati u vidu pot-
pora i olakšica Vašeg ministarstva u narednom periodu?
Donošenjem novog Zakona o socijalnoj skrbi planira se konkret-
nija zaštita starijih osoba ostvarivanjem prava iz sustava socijalne 
skrbi ukoliko su potpisale ugovore o dosmrtnom i doživotnom 
uzdržavanju, a isti se ne poštuju, čime su sada dovedeni u 
nepovoljan položaj. 
Također, u cilju unapređenja skrbi za starije, Ministarstvo provodi 
projekt istraživanja o formalnim i neformalnim oblicima skrbi koji 
je financiran od strane EU, a temeljem kojeg će se planirati oblici 
skrbi i razvoj usluga za starije osobe na razini lokalne zajednice, a s 
ciljem da im se omogući dostojanstven život i ostanak u vlastitom 
domu što je dulje moguće.

Status službene osobe predlaže se za 
socijalne radnike kao temeljne profesi-
je, ali i za sve druge stručne radnike u 

sustavu socijalne skrbi.  

Nova ministrica Vesna Bedeković otvoreno o planovima i programu iz svog resora
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NOVA MINISTRICA ZA DEMOGRAFIJU, OBITELJ, MLADE I SOCIJALNU POLITIKU VESNA BEDEKOVIĆ:

“U planu su nova zapošljavanja i veća zaštita socijalnih 
radnika, jedan tim zasad pokriva i do 300 obitelji“ 

Povećava se broj korisnika dječjeg 
doplatka, raste i roditeljska naknada  
U pripremi su izmjene i dopune Zakona o rodiljnim i roditeljskim 
naknadama. Rezultat izmjena bit će povećanje roditeljskih naknada 
za drugih šest mjeseci korištenja dopusta s 3.900 kn na maksimalno 
5.600 kn.  Izmjene i dopune ovog zakona su u planu normativnih ak-
tivnosti Vlade RH te se prvo čitanje očekuje u jesen ove godine, kaže 
aktualna ministrica V. Bedeković. 
- U srpnju 2018. godine na snagu su stupile izmjene i dopune Zakona o 
doplatku za djecu, kojim je dohodovni cenzus za ostvarivanje prava na 
doplatak za djecu po članu kućanstva povećan s ranijih 50% (1.663 kn) 
na 70% proračunske osnovice (2.328,20 kn). Ovim zakonskim promje-
nama proširen je krug potencijalnih korisnika doplatka za djecu te 
samim time i pronatalitetnog dodatka koji se ostvaruje za treće i četvrto 
dijete korisnika doplatka za djecu – ističe nova ministrica. 

lja izmjene Kaznenog zakona 
koje su u tijeku i u suradnji s re-
sornim Ministarstvom pravosuđa 
planiraju se donijeti do kraja go-
dine.
Status službene osobe predlaže se 
za socijalne radnike kao temeljne 
profesije,  ali i za sve druge stručne 
radnike u sustavu socijalne skrbi.  
Cilj priznavanja statusa službene 
osobe je bolja zaštita i sigurnost 
djelatnika, kao i pokretanje postu-
paka protiv počinitelja u slučaju 
prijetnje, verbalnih ili fizičkih 
napada po službenoj dužnosti, 
umjesto privatnim tužbama.
Radi prevencije rizičnih i nasilnih 
ponašanja korisnika, uz sta-
tus službene osobe i tehničku 
zaštitu te sprječavanja tragičnih 
događaja, nužno je unapređenje 
i  jačanje međuresorne suradnje, 
žurnog postupanja i razmjene 
informacija u zaštiti djelatnika 
sustava socijalne skrbi, ali i ko-
risnika, osobito najosjetljivijih 
skupina: djece, starijih osoba i 
osoba s invaliditetom.

6. Koliko korisnika pokri-
va jedan socijalni radnik i 
planira li se u budućnosti 
povećanje broja zaposlenih 
u centrima za socijalnu skrb, 
kako bi se smanjio pritisak 
na postojeći broj zaposle-
nika? 
Obzirom da trenutno jedan soci-
jalni radnik, odnosno stručni tim, 
pokriva veliki broj korisnika (u 
prosjeku 200 do 300 korisnika/
obitelji), planiramo poboljšati uv-
jete rada  kroz nova zapošljavanja 

i socijalnih radnika kao „voditelja 
slučaja“, ali  i stručnjaka drugih 
profila koji su zaposleni u cen-
trima za socijalnu skrb,  kako bis-
mo poboljšali kvalitetu stručnog 
rada. 
Kako bi se smanjio pritisak 
na postojeći broj zaposlenika, 
također ćemo kroz nove za-
konske inicijative smanjiti broj 
javnih ovlasti i rasteretiti centre 
za socijalnu skrb dijela poslo-
va, osnaživati stručnjake kroz 
pružanje stalne stručne pomoći 
od strane Ministarstva, standard-
izaciju i ujednačavanje postupan-
ja,  osigurati dodatne edukacije i 
stručna usavršavanja i supervizije 
u sustavu socijalne skrbi.

7. Hoće li svi centri u 
Hrvatskoj dobiti detektore 
metala? Koje mjere zaštite 
stručnjaka još imate u 
planu? 
U narednom razdoblju osigurat 
ćemo fizičku i tehničku zaštitu 
stručnjaka koji rade u centrima 
za socijalnu skrb i osigurati da 
svi centri za socijalnu skrb do-
biju detektore metala (do 30. 
rujna 2019. godine) te da se pot-
pisivanjem aneksa ugovora sa 
zaštitarskim službama prošire 
ovlasti zaštitara, a time i pojačaju 
mjere zaštite i sigurnosti zaposle-
nika.
Ministarstvo će pratiti i provjeriti 
postupanja prema dostavljenoj 
uputi vezanoj uz osiguranje 
tehničke i fizičke zaštite zaposle-
nika  i pružiti daljnju podršku u 
realizaciji istog.

PRIJETIO LIJEČNICI DA ĆE STRADATI AKO OSTANE BEZ 
VOZAČKE, ONA SAMO RADILA PO ZAKONU 
Obiteljski liječnici ne žele 
odgovornost prijavljivanja pacijenata, 
predlažu da to pacijenti rade sami 

Predstavnici Županijskog povjerenst-
va Hrvatske liječničke komore (HLK) 
i podružnice Koordinacije hrvatske 
obiteljske medicine održali su u utor-
ak u svojim prostorima konferenciju 
za medije na kojoj su otvoreno progo-
vorili o problemima provođenja no-
vog Zakona o sigurnosti prometa na 
cestama. Isti zakon liječnike obiteljske 
medicine obvezuje policiju izvijestiti 
o svakoj promjeni koja je nastala u 
zdravstvenom stanju njihovih pacije-
nata, a koja može utjecati na vožnju i 
samim tim na sigurnost drugih sudi-
onika u prometu. Zbog jednog takvog 
izvještaja liječnici Marijani Peček-
Vidaković iz Orahovice pacijent je 
ozbiljno prijetio da će stradati ako on 
ostane bez vozačke, što je i bio povod 
konferenciji za medije, da liječnici 
otvoreno, kažu, progovore o prob-
lemima provođenja spornog zakona 
u praksi.  

PONOVIO PRIJETNJU 
- U ponedjeljak sam se na posao vra-
tila nakon godišnjeg odmora. Sestra 
mi je rekla kako mi je pacijent preko 
moje zamjene poručio da je bolje da 
me nema ako ostane bez vozačke. 
Riječ je, naime, o pacijentu koji je 
morao na izvanredni pregled nakon 
što smo mi policiji prijavili promjenu 
u njegovom zdravstvenom stanju i 
nakon što je dobio poziv za pregled 
od Medicine rada. Mislila sam da je 
prijetnje u petak izrekao u afektu, da 
je informacije koje je dobio od moje 
zamjene procesuirao i da se smirio pa 
sam ga nazvala. Međutim, pacijent je 
u istom tonu, s istom dozom ljutnje i 
agresije i meni preko telefona ponovio 
sve što je rekao kolegici u tri navrata 
u petak, zbog čega sam se uplašila i 
slučaj prijavila policiji. Rekao je da 
će doći tokom dana. Cijelu noć nisam 

spavala od brige – ističe dr. Marijana 
Peček-Vidaković, obiteljska liječnica 
iz Orahovice, koja skrbi o oko dvije 
tisuće pacijenata i koja je u 25 go-
dina službe, kaže, vidjela i doživjela 
svašta, no ne i ovako ozbiljnu prijet-
nju. Policija je 52-godišnjaka uhitila i 
trenutno se nalazi na kriminalističkoj 
obradi. 
A do prijetnje je došlo zato što je dr. 
Marijana Peček-Vidaković napravila 
isto što i svi drugi kolege – policiji 

podnijela izvješće o promjeni zdravst-
venog stanja njenog pacijenta, na što 
ju obvezuje Zakon. U toj prijavi nema 
detalja, istaknuli su liječnici, nema di-
jagnoze – prijavljuje se identitet paci-
jenta i samo da je došlo do promjene 
koja predstavlja zdravstvenu zapreku 
za sigurno upravljanje vozilom. 
NA IZVANREDNI PREGLED I 

TRUDNICE 
- Mi obiteljski liječnici nemamo po-
datak o tome tko je vozač, a u javnosti 
se stvorila kriva percepcija da smo mi 
ti koji uzimamo vozačke dozvole, iako 
samo radimo ono što od nas traži Za-
kon. No, moramo upozoriti još nešto: 
ako ćemo gledati na sve one zdravst-
vene uvjete koji utječu na pacijenta u 
vožnji, onda bih lako mogla podnijeti 
to isto izvješće za oko 70 posto mojih 
pacijenata koji su kronični bolesnici. 
Jer, ako imate dijabetičara koji taj 
dan nije regulirao razinu šećera u 
krvi ili pak pacijenta s visokim tlakom 
koji nije popio terapiju, imate čovjeka 
koji na cesti može doživjeti moždani 
udar. Kako da mi kao liječnici u sva-
kom trenu znamo sve o konkretnom 
stanju svojih pacijenata? – pita se dr. 
Peček-Vidaković, s kojom se slažu i 
drugi liječnici, udruge liječnika i se-
stara te brojni medicinski djelatnici 
koji su joj ovih dana dali podršku. 
O tome što sve treba prijaviti kao 
promjenu u zdravstvenom stanju 
pacijenta Pravilnik je definirao na 
desetak stranica, upozorio je da-
nas dr. Berislav Bulat, predsjednik 
Županijskog povjerenstva Hrvatske 
liječničke komore i podružnice Koor-
dinacije hrvatske obiteljske medicine 
(KoHOM) za Virovitičko-podravsku 
županiju. Izjavu podnose samo 
liječnici obiteljske medicine, no ne i 
specijalisti kod kojih se njihovi paci-
jenti također liječe niti liječnici kod 
kojih će potražiti drugo mišljenje 
ili alternativnu metodu liječenja.  

Pravilnik 
se sastoji 
od popisa di-
jagnoza i stanja 
koja su jako različito 
opisana na deset stranica. Tako, na 
primjer, kod težeg oblika bolesti 
štitnjače specijalist je taj koji treba 
procijeniti težinu ove kronične boles-
ti, a ne obiteljski liječnik. Ujedno, po 
Pravilniku, ginekolog bi trebao polici-
ji poslati izvješće o svakoj trudnici 

nakon 4. mjeseca trudnoće da ju up-
uti na izvanredni pregled na Medicini 
rada. Nabrajamo sve ovo, ne zato da 
se Pravilnik dodatno definira ili da se 
uvedu nekakva dodatna pojašnjenja, 
nego kako bismo upozorili da stvarnu 
odgovornost ne možemo snositi mi 
kao liječnici obiteljske medicine, nego 
se Zakon mora redefinirati i to što pri-
je – naglasio je dr. Bulat napomenuvši 
kako su obiteljski liječnici, kao i drugi 
liječnici i medicinske sestre i bez 
ovog pritiska i odgovornosti već u 
„minskom polju“. Pacijenti će izgu-
biti povjerenje i neće se više javljati 
liječnicima, izrazio je kao bojazan. 

      NISU SLUŽBENE OSOBE  
- Unatoč tome, mi ćemo i dalje 
poštovati naše zakonske obveze i 
ovim putem pozivam sve liječnike da 
daju izvješća policiji, a pogotovo da 
prijavljuju ovakve slučajeve u kojima 
se liječnicima i medicinskom oso-
blju prijeti jer samo rade svoj posao 
– poručio je dr. Bulat pohvalivši PU 
virovitičko-podravsku, koja je korek-
tno reagirala na prijavljenu prijetnju 
jer, kaže dr. Bulat, liječnici po Zakonu 
nisu službene osobe, čime bi se sva-
ka prijetnja tretirala pravno prema 
službenoj dužnosti. 
- U zadnjim promjenama u Kazneni 
zakon je uvedena stavka da svatko tko 
liječnika spriječi u obavljanju njegove 
djelatnosti također treba biti proce-
suiran po službenoj dužnosti, kao 
što je slučaj i jučer bio s ovim paci-
jentom. Drago nam je što su polici-
jski službenici ipak odlučili postupiti 
prema tome članku. Na Državnom 
odvjetništvu je da procijeni hoće li 
podnijeti kaznenu prijavu. Inače 
se takvi slučajevi moraju rješavati 
privatnim tužbama – objašnjava dr. 
Bulat. 
UVESTI REDOVNE PREGLEDE 

NAKON 50. GODINE 
Obiteljski liječnici iznijeli su danas 
i prijedloge kojima bi se cijela situ-
acija smirila i pronašlo rješenje. Prvo 
je, ono što već traže, da liječnicima 
priznaju status službene osobe. 
- Predlažemo da, po uzoru na dru-
ge zemlje, prijavu promjene svog 

medicinskog stanja obavlja sam 
pacijent, a ne liječnik. Ujedno, 

budući da nakon 50. godine 
života dolazi do većeg broja 
kroničnih bolesti, a koje 
utječu na sposobnost u vožnji, 
predlažemo uvođenje re-

dovnih pregleda svakih neko-
liko godina nakon te granice 

– poručio je dr. Bulat. 

MUŠKARAC POD 
ISTRAGOM 

Nakon prijave svojoj liječnici 53-
godišnji muškarac je u ponedjeljak u 
poslijepodnevnim satima uhićen i pri-
veden na kriminalističko istraživanje, 
izvijestila je  PU Virovitičko-
podravska. Prijeti mu kazna zatvora 
do 3 godine. 

• Pacijent je u istom 
tonu, s istom dozom 

ljutnje i agresije i meni 
preko telefona ponovio 

sve što je rekao kolegici u 
tri navrata u petak, zbog 

čega sam se uplašila i 
slučaj prijavila policiji. 

Rekao je da će doći tokom 
dana. Cijelu noć nisam 

spavala od brige  – ističe 
dr. Marijana Peček-
Vidaković, obiteljska 

liječnica iz Orahovice. Dr. Andrašević, dr. Bulat, dr. Peček-Vidaković i dr. Tripalo na konferenciji za 
novinare

Marija Lovrenc 

Nabrajamo sve ovo, ne zato da se Pravilnik 
dodatno definira ili da se uvedu nekakva do-
datna pojašnjenja, nego kako bismo upozorili 

da stvarnu odgovornost ne možemo snositi mi kao 
liječnici obiteljske medicine, nego se Zakon 
mora redefinirati i to što prije – nagla-
sio je dr. Bulat napomenuvši kako su 
obiteljski liječnici, kao i drugi liječnici i 
medicinske sestre i bez ovog pritiska i 
odgovornosti već u „minskom polju“.
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Ena Aragović 

Početkom mjeseca Viro-
vitica je postala prvo mjesto 
u Virovitičko-podravskoj 
županiji koje je dobilo dječje 
igralište s igralom za djecu 
s teškoćama u razvoju. Na 
posebno izrađenoj ljuljački 
na igralištu kod Državnog ar-
hiva napokon su mogla uživati 
djeca koja su do sada svoju 
braću i sestre samo mogla gle-
dati kako se igraju. No, kako to 
često biva u životima roditelja 
djece s teškoćama, prvotno 
ushićenje i sreću što je Grad 
Virovitica planirajući ovo 
igralište mislio i na njihovu 
djecu, zamijenila je nevjerica 
jer je ljuljačka uklonjena. Tako 
se ova pozitivna priča gotovo 
preko noći pretvorila u još 
jedno razočaranje u njihovim 
životima. Razlog uklanjanja 
je nevjerojatan – ljuljačku su, 
unatoč znakovima da je riječ 
o igralu za osobe s invalidite-
tom, što je na dva mjesta bilo 
i pismeno označeno, koristila 

i djeca bez teškoća te se pri-
likom neoprezne igre ozlijedi-
la. Kako doznajemo, ondje se 
ozlijedilo dvoje djece, stoga je 
Grad Virovitica igralo uklonio 
iz opreza, da se više nitko ne 
ozlijedi.  

LJULJALA SE PO 
PRVI PUT 

Jedna od djece kojoj je 
ljuljačka bila namijenjena je 
petogodišnja Mila Šajatović, 
koja boluje od spinalne 
mišićne atrofije i koja je ovis-
na o kolicima. Igralo joj je 
omogućilo da prvi put, kako 
ona sama kaže, osjeti vjetar 
u kosi prilikom ljuljanja te 
da više ne promatra izdaleka 
drugu djecu kako se igraju. 
Po prvi put se ljuljala sama. 
Otac Nebojša zakočio bi njena 
kolica na plavoj platformi te 
bi ju on i majka Biljana, pod 
budnim okom Miline mlađe 

sestre Anje, ljuljali. Bilo je to 
nešto u čemu su svi uživali. 
Nažalost, Milina iskrena sreća i 
dječja igra nije bila dugog vije-
ka. Kada je vidjela da ljuljačke 
nema, Milina majka Biljana 
Šajatović pomislila je kako je 
vandalizirana. 
– Znala sam vidjeti nekolicinu 
djece da baš divlja po ljuljački 
pa sam pomislila da je strgana 
– rekla nam je B. Šajatović. – 
Jako smo se iznenadili kad smo 
saznali zašto je maknuta i da je 
zbog nekolicine neodgovornih 
djeci s teškoćama uskraćena 

igra – zaključuje.
Otkada je postavljena, ljuljačku 
za djecu s teškoćama koristila 
su i druga djeca. Često i u gru-
pama. Iako je na dva mjesta na 
igralištu bilo naznačeno kome 
je namijenjeno to igralo jedin-
stveno za naš grad i županiju, 
neoprez i neodgovornost 
roditelja doveli su do toga da se 
igralo radi sigurnosti odstrani s 
igrališta. Razočaranje tom situ-
acijom ne krije Milina majka.
 – Koliko smo se sretno i rados-
no osjećali zbog ljuljačke, sad 
se osjećamo ljuto i razočarano. 

Bili smo na ljuljački svega 
par puta prije nego je mak-
nuta. Kao roditeljima djeteta 
s teškoćama u razvoju teško 
nam je naći riječi koje opisuju 
našu ljutnju i razočaranje. Jako 
je tužno da se ne uči djecu da 
prihvaćaju različitosti i da ih 
se ne potiče da prihvate svoje 
vršnjake s teškoćama te da 
im se omogući lagodniji život 
u svim okolnostima, pa i na 
dječjem igralištu – iskreno 
kaže B. Šajatović.
Svojoj Mili nisu rekli što se do-
godilo s ljuljačkom jer, kako 
kaže njena majka, to bi ju jako 
rastužilo. 
– Naša Mila je jedna ve-
sela mala djevojčica i to bi 
ju jako rastužilo. Idemo par 
dana na more pa se nadamo 
da će do kada se vratimo 
ljuljačka biti vraćena u funkc-
iju – optimistična je Biljana 
Šajatović, čija je jedina želja 
da joj kći opet osjeti „vjetar u 
kosi“. 

STIŽE NOVO IGRALO 
Djeca s teškoćama u razvoju 
ipak neće biti bez igrala, doz-
najemo iz Gradske uprave. 
Plavo igralo, koje je uklon-
jeno iz novog igrališta u centru 
grada, u skoroj budućnosti će 
razveseljavati mališane u Cen-
tru za odgoj, obrazovanje i re-
habilitaciju. Na njegovo mjesto 
na novom igralištu doći će 
novo, višestruko skuplje igralo. 
Riječ je o igralu koje bi trebalo 
umanjiti potencijalne ozljede 
djece. Važno je napomenuti 
kako je i dalje riječ o igralu koje 
je namijenjeno isključivo za 
osobe s invaliditetom i djecu 
s teškoćama u razvoju pa na 
njemu nemaju što raditi djeca 
koja itekako imaju dovoljno 
drugih igrala u gradu.

• Znala sam vidjeti nekolicinu djece da baš divlja po ljuljački pa sam pomislila da je strgana – rekla nam je 
B. Šajatović. – Jako smo se iznenadili kad smo saznali zašto je maknuta i da je zbog nekolicine neodgovornih 
djeci s teškoćama uskraćena igra – zaključuje naša sugovornica. 

RODITELJI DJECE S TEŠKOĆAMA U RAZVOJU 
RAZOČARANI ZBOG UKLONJENE LJULJAČKE U CENTRU  
Dragi roditelji, omogućite i našoj djeci 
da “osjete vjetar u kosi“, imaju samo to 
igralo u gradu  

Obitelj Šajatović samo je nakratko uživala na dječjem igralištu

Novo dječje igralište ima jedino igralo za djecu s teškoćama u razvoju

Djeca s teškoćama u razvoju ipak neće 
biti bez igrala, doznajemo iz Gradske 
uprave. Postavit će novo, višestruko 

skuplje, koje bi trebalo umanjiti potencijalne 
ozljede djece, ako opet zanemare obavijest da je 
namijenjeno osobama s teškoćama u razvoju. 

Paralelno sa završetkom rado-
va, u virovitičkom Gradskom 
parku je u cilju sprečavanja 
eventualnih vandalizama post-
avljen videonadzor. 
– Videonadzor pokriva pri-
laz parku i Dvorcu Pejačević, 
područje kod fontane, šetnice, 
prilaze objektima, postavima 
u parku, kao i područjima 
arheoloških iskapanja. Cilj je 
da se preventivno zaštiti kul-
turno dobro, odnosno pros-

tor u čijim sadržajima uživaju 
kako građani Virovitice, tako 
i slučajni prolaznici i turisti – 
kažu iz Gradske uprave. 
Postavljena videonadzorna 
zaštita osigurat će detekci-
ju i vizualnu identifikaciju 
te naknadnu rekonstrukciju 
događaja čime će se, kako kažu, 
dobiti najkvalitetnija infor-
macija o događajima u objektu 
vezanima uz sigurnost. 

V. L. 

ZAŠTITA KULTURNOG DOBRA I PREVENCIJA VANDALIZMA  

Cijeli Gradski park pokrili kamerama
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U sklopu projekta uređenja prometnog 
pravca oko Osnovne škole Ivane Brlić-
Mažuranić na raskrižju kod Malog parka 
(spoj ulica S. Radića i T. Ujevića), koje je 
dosad bilo jedno od crnih točaka prome-
ta u gradu, postavljen je semafor koji je 
jučer pušten u probni rad. Riječ je o pro-
jektu vrijednom oko 5,5 milijuna kuna, 
kojim su Grad Virovitica i Ministarstvo 
unutarnjih poslova putem Nacionalnog 
programa sigurnosti cestovnog prometa 
uložili u sigurniji put do Osnovne škole 
Ivane Brlić-Mažuranić. 
– U sklopu projekta uređenja promet-
nog pravca oko Osnovne škole Ivane 
Brlić-Mažuranić ovo raskrižje odlučili 
smo riješiti semaforizacijom i dodat-
nim trakom za desno skretanje prema 
središtu grada. Pustili smo u rad sema-
forske uređaje koji obuhvaćaju regulaci-
ju prometa vozila i pješaka na pješačkim 
prijelazima. 
SEMAFOR UMJESTO POLICIJE 

Semafori će biti u probnom radu de-
set dana te ćemo ih promatrati kako bi 
uvidjeli eventualne prometne čepove 
na koje ćemo naknadno reagirati ako 
će biti potrebno – rekla je Slađana 
Lazić, voditeljica Odsjeka za komunalne 

poslove i graditeljstvo te istaknula da je 
ovo raskrižje osobito važno kako bi se 
osigurala sigurnost djece za prilaz školi.
Do sada je policija regulirala prometom 
na ovom raskrižju, osobito zbog prvašića 
na početku školske godine. Naravno, 
i dalje će na početku školske godine 
policija pomagati najmlađima da dođu 

do škole, ali će i kada policije ne bude, 
đaci biti sigurniji na putu do škole. 
Iz PU virovitičko-podravske za sada su 
zadovoljni ovakvom regulacijom pro-
meta na ovom frekvetnom raskrižju 
te se nadaju da će protočnost prometa 
biti dobra, osobito jer je u blizini škola 
te će najmlađi sudionici biti sigurniji. 

Također, pojasnili su na koji način će ra-
diti semafori na ovom raskrižju. 

PRITISNI ZA ZELENO NA 
PJEŠAČKOM 

– Ulica Stjepana Radića je glavna cesta 
koja će cijelo vrijeme imati zeleno svjet-
lo, dok će vozila koja nailaze iz ulice Tina 
Ujevića biti detektirana kamerom, na-
kon čega će se njima prebacivati zeleno 
svjetlo, a na glavnoj će se paliti crveno. 
Zeleno svjetlo u ulici Tina Ujevića traje 
vrlo kratko, čim prođe vozilo, za neko-
liko sekundi se pali crveno za tu ulicu. 
Zelenim svjetlom prednost ponovno 
imaju vozači kroz ulicu Stjepana Radića 

– objašnjava Nikola Kečkiš, načelnik 
Postaje prometne policije Virovitica. 
Što se tiče pješaka, kaže, oni koji idu uli-
com Stjepana Radića cijelo vrijeme imat 
će upaljenu fazu zelenog svjetla za pri-
jelaz pješačkog prijelaza, dok se ne upali 
crveno svjetlo, kada dobivaju prednost 
vozači iz ulice Tina Ujevića. 
– Za prelazak preko ulice Stjepana 
Radića mora se koristiti tipkalo te će se 
nakon oko pola minute upaliti zeleno 
svjetlo koje traje kratko, odnosno do-
voljno za prelazak pješaka na drugu 
stranu ulice. Naravno, semafori vrijede 
i za bicikliste, koji također trebaju stati 
na crveno svjetlo – naglašava N. Kečkiš, 
potaknut primjerom biciklista odmah 
nakon puštanja semafora u rad. 
Puštanju semafora u probni rad 
nazočili su i zamjenica virovitičkog 
gradonačelnika Vlasta Honjek-Golinac, 
pročelnik Upravnog odjela za komu-
nalne poslove, prostorno uređenje i gra-
diteljstvo Kristijan Sabo te predstavnici 
projektanata, nadzora i izvođača radova, 
Ceste d.d. Bjelovar. 
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Željka Đaković Leš

IZ MIKEŠKOG KUTA

Istina j’ das’ Mikeši lokalno orjentirani al’ drago nam čut’ i 
vidt se u drugiju šta o nama, našim navadama, događajima 
i trantikama divane i pišu, mislim, kak’ nas prikazuju i 
doživljavaju na regijunalnoj razini u tiskovini koja nam je 
još uvik draga i čitana jerbo smo mi stara gutenbergova 
škola šta rada sjeda za stola il’ njegdi vani na klupi da 
informacje prikupi. A i voljimo ono čime se bavimo da fino 
prstima opipamo a ne da, ko većina danaske, sam’ blejimo 
u raznorazne male ekrane tražeč’  šarene laže i senzacje po 
tim portalima na mobitelima. Pa sam tak’ prelistavo nama 
najbližeg ‘’Glasa Slavonije’’ da vidim šta o nama kažu Esekeri, 
Šokci, Baranjci, Cvelferaši, Poilovci i Sremci te ostale Broce, 

Pavurije, Puvadije, Poljadije, Šijadije i Baje. Lipo se ufatjo 
dvobroja od 17. kolovoza i gledim regijunalna rubrika puna 
priloga iz Jarmine, Bistrinaca, Petrijevaca, Orahovce, Voćina 
i Babine Grede al’ o našem ‘’Rokovu’’ moje oči njišt’ ne vide?! 
Okrenem lista na ‘’Mozaika’’ al’ i tam’ ista slika: u intervjuu 
Damira Urbana i novinara V. Grgurića prilog sa ‘’Ferragosto 
jama’’ održanog još početkom kolovoza?! Pogledo sam 
zabajdav rubriku za kulturu te na kraju u očaju se uzdo u 
zadnju stranicu al’ nisam našo nijednu slikicu jerbo tam’ znadu 
objavt ukratko barem nješta otkačenog i zanimljivog pas’ 
mogli barem stavt našeg veljkog i raznovrsnog vatrometa... 
Pored priloga o tisućama plesača sa njekog kineskog 
natjecanja; utrka s bikovima i onih na strmim padinama 

u španjolskoj te poveće slike pijanca upalog sa beciklna na 
graničnom prelazu kod Erduta baš ništa?! Eee baš vam 
‘’fala’’ dragi naši Slavonci na tuljkom ‘’praćenju’’ i ‘’brigi’’... 
Potlam rokovski’  trantika i gotovo svakog 
vikenda grozna j’ pojava raznorazni’ ‘’fleka’’ po 
asvaltu na pješačkom potezu od ‘’Robne’’ do 
avtabusne d aj’ to strašno za vidt a kamoli po toj maščobi, 
bljuvotini, pišotini i ostaloj flekaliji odat’ štas’ ju ostavli oti 
raznorazni partijaneri i prežderaneri. ‘Iljadu ljudi dnevno 
tud’ prolaze i okreću glave pa predlažem da se redovitije il’ ko 
njekad uvede polivače sa šmrkom i njekakom otopinom koja će 
sve to smrdljivo i ružno izbrisat’ i dezinficirat’. Ko neviruje nek’ 
pogleda pred sebe malo bolje!...

Vaš Bera

Slavonski glas slabo prati nas

Najznačajniji europski pro-
jekt Grada Virovitice, Inte-
grirani razvojni program „5 
do 12 za Dvorac“, priveden 
je kraju.
Završna konferencija, na 
kojoj će bit predstavljen 
budući turistički proizvod, 
odnosno obnova kulturne 
baštine – Dvorca Pejačević 
i Gradskog parka Viro-
vitica, održat će se u petak, 
23. kolovoza u 11:55 sati („5 
do 12“) u velikoj dvorani 
Dvorca Pejačević.

IRP „5 do 12 za Dvorac“ 
provodio se 36 mjeseci te 
je u sklopu obnove parku 
vraćen perivojni izgled, 
uređene su šetnice, post-
avljeni dizajnerski drveni 
mostovi od kojih svaki ima 
svoju priču vezanu uz Vi-
roviticu, a prostor ispred 
Gimnazije postao je nova 
gradska „špica“, na kojoj 
će se održavati sve gradske 
manifestacije. 
Otvorenje muzeja Drveno 
doba u novoobnovljenom 

Dvorcu, suvenirnice i male 
multimedijske dvorane, 
prostora za edukaciju, 
restorana te kafića čiji će 
interijer također biti u 
skladu s krovnom temom – 
drvom, u planu je početkom 
listopada.
Nositelj projekta vri-
jednog preko 81 milijun 
kuna je Grad Virovitica, 
dok su projektni partneri 
Turistička zajednica grada 
Virovitice, Turistička zajed-
nica Virovitičko-podravske 

županije, Drvni klaster 
Virovi t ičko-podravske 
županije te Javna ustanova 
za upravljanje zaštićenim 
dijelovima prirode i 
ekološkom mrežom 
Virovi t ičko-podravske 
županije.
Projekt je napisala Razvoj-
na agencija VTA, a sufinan-
cirala ga je Europska unija 
iz europskih strukturnih 
i investicijskih fondova 
u financijskom razdoblju 
2014. – 2020.

ZAVRŠILA JE OBNOVA DVORCA PEJAČEVIĆ I GRADSKOG PARKA
Završna konferencija projekta u petak, 23. kolovoza

SEMAFOR KOD MALOG PARKA PUŠTEN U PROBNI RAD

Riješena jedna od crnih točaka prometa u gradu, 
djeci i roditeljima sigurniji put do škole 

• Za prelazak preko ulice Stjepana Radića mora se koristiti tipkalo te će se nakon oko pola minute upaliti zeleno svjetlo koje 
traje kratko, odnosno dovoljno za prelazak pješaka na drugu stranu ulice. Naravno, semafori vrijede i za bicikliste, koji također 
trebaju stati na crveno svjetlo – naglašava N. Kečkiš, potaknut takvim slučajem odmah nakon puštanja semafora u rad. 

Raskrižje je dosad bilo jedna od kritičnih točaka prometa

Detaljne upute prije puštanja 
semafora u rad
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Agencija za plaćanje u poljoprivre-
di, ribarstvu i ruralnom razvoju 
donijela je Odluku o prihvatlji-
vosti projekta Sustav navodnja-
vanja Kapinci – Vaška II. faza u 
stopostotnom iznosu potpore od 
36.907.325,00 kuna, a kojim će 
se navodnjavati površina od 568 
hektara.
Virovitičko-podravska županija 
prijavila se na natječaj za provedbu 
podmjere 4.3. „Potpora za ulaganja 
u infrastrukturu vezano uz razvoj, 
modernizaciju i prilagodbu po-
ljoprivrede i šumarstva“, tip oper-
acije 4.3.1. „Investicije u osnovnu 
infrastrukturu javnog navodnja-
vanja“ iz Programa ruralnog raz-
voja Republike Hrvatske za razdo-
blje 2014. – 2020. – Sustav javnog 
navodnjavanja Kapinci – Vaška II. 
faza.
– Virovitičko-podravska županija 
je poljoprivredno orijentirana 
županija. Velik dio naših projekata 
ima za cilj bolji život naših poljo-
privrednika. Izradili smo sustav 
navodnjavanja Kapinci – Vaška, 
grade se još dva, Novi Gradac – 
Detkovac i Đolta. Sada smo dobili 
pozitivne vijesti za Sustav navod-
njavanja Kapinci – Vaška II. faza. 
Slijede nam i sustavi navodnja-
vanja Lukač, Čađavica, Đolta II. 
faza… Ovi sustavi navodnjavanja 
na oko novih gotovo 1600 hektara 
(Novi Gradac – Detkovac, Đolta 
te Kapinci – Vaška II. faza nap. 
a.) doprinijet će većim prinosima 
naših poljoprivrednika, ali i stopi-
ranju katastrofalnih šteta od suša 
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DRŽAVA U STOPOSTOTSNOM IZNOSU FINANCIRA 
SUSTAV NAVODNJAVANJA KAPINCI – VAŠKA II.

S gotovo 37 milijuna kuna 
poljoprivrednici će dobiti 
novih 568 navodnjavanih hektara
• Virovitičko-podravska županija je poljoprivredno orijentirana županija. Velik dio naših projekata ima za 
cilj bolji život naših poljoprivrednika – naglasio je župan Igor Andrović. 

Županiji i općinama prioritet je ulaganje u poljoprivredu

na ovom području, kada se radi 
o godini s manje padalina. Kada 
ih sve izgradimo, Virovitičko-
podravska županija bit će hrvatski 
lider u navodnjavanju – naglasio je 
virovitičko-podravski župan Igor 
Andrović.
LIDER U NAVODNJAVANJU 
Projektom II. faze Kapinci – 

Vaška predviđeno je proširenje 
dosadašnjeg sustava navodnja-
vanja za dodatnih 568 hektara. 
Područje proširenja sastoji se od 
dva dijela – sjevernog, uz naselje 
Novaki, površine 128 hektara, 
te južnog, uz naselje Višnjica, 
površine 440 hektara. Navedeno 
obuhvaća područje općina Sopje i 
Suhopolje, odnosno naselja Gornji 
Miholjac, Novaki, Cabuna i Vaška.
Virovitičko-podravska županija 
već gradi dva nova sustava navod-
njavanja, Novi Gradac – Detkovac 
i Đolta, kojima će se natapati novih 
oko 1000 hektara površine na 

našem području, a sve u ukupnoj 
vrijednosti od 55 milijuna kuna, što 
se u stopostotnom iznosu financira 
europskim sredstvima.
Inače, prije dvije godine otvoren 
je sustav navodnjavanja Kapinci – 
Vaška, koji se rasprostire na 1260 
hektara, a natapa se vodom iz ri-
jeke Drave. Prema projekciji, sus-
tav navodnjavanja Kapinci – Vaška 
II. faza će se putem cjevovoda 
spojiti na postojeći sustav te će se 
i ovih 568 hektara također natapati 
vodom iz rijeke Drave. 

K.T. 

Od početka rujna prijave za stipendiranje učenika 
u obrtničkim zanimanjima
Najavljena objava Otvorenog javnog poziva za projekt 
„Stipendiranje učenika u obrtničkim zanimanjima“ za 
2019. godinu se pomiče za drugu polovicu mjeseca kolo-
voza 2019. godine.
Ističemo da će se sredstva za provedbu navedenog 
Projekta osigurati iz Europskog socijalnog fonda, Op-
erativnog programa Učinkoviti ljudski potencijali 2014.-
2020. (85%) i nacionalnih sredstava (15 %) te kako je 
ove godine napravljen dodatan iskorak u smislu osigu-
ranja više sredstava čime će kroz Projekt biti omogućena 
dodjela većeg iznosa pojedinačne stipendije kao i veći 

broj korisnika stipendija u odnosu na prethodne godine. 
Kako je postupak odobrenja predložene operacije od 
strane nadležnog tijela Ministarstva rada i mirovinskog 
sustava pri kraju, objava Javnog poziva za projekt „Sti-
pendiranje učenika u obrtničkim zanimanjima“ za 2019. 
godinu se očekuje najkasnije krajem kolovoza 2019. go-
dine.
Neovisno o datumu objave Otvorenog javnog poziva, 
prijave će se zaprimati od početka rujna kako bi se osig-
urala jednakopravna mogućnost učenicima koji će defi-
citarna zanimanja upisivati na drugom roku.           V. L.

MINISTARSTVO GOSPODARSTVA, PODUZETNIŠTVA I OBRTA

NA AGROEXPU ĆE SE BIRATI 
NAJBOLJI MED

U lošoj godini pčelari 
prijavili čak 81 uzorak

Ukupno 81 uzorak prijavljen je za 
14. županijsko i 11. međunarodno 
ocjenjivanje meda koje će se održati 
u sklopu Agroexpa 2019., 14. rujna 
u središtu Virovitice, kod Gradske 
tržnice. Budući da je za pčelare ovo 
loša godina, s obzirom na kišu i 
elementarne nepogode, slobodno se 
može reći kako su „izvukli“ najbolje 
od godine s čak 81 prijavljenim 
uzorkom meda. Organoleptičko 
ocjenjivanje meda za „Zlatnu žlicu“ 
održat će se u ponedjeljak  2. rujna 
u prostorima Obrtničke komore 
Virovitica. Prošle godine najbolje 
ocijenjeni med imao je Ivan Mišković 
iz Županje s medom od bagrema. U 
sklopu ovogodišnjeg sajma održat će 
se predavanje na temu „Suvremeni 
pristup pčelarenju“. Predavanje 
će se održati u subotu 14. rujna s 
početkom u 11 sati u prostorima 
HGK-a ŽK-a Virovitica, a predavač 
će biti prof. dr. sc. Zlatko Puškadija s 
Fakulteta agrobiotehničkih znanosti 
iz Osijeka. Agroexpo 2019. će obje-
diniti: 16. županijsku izložbu voća 
povrća i poljoprivrednih proizvoda, 
14. županijsko ocjenjivanje, izložbu 
meda i pčelinjih proizvoda, 11. 
međunarodno ocjenjivanje meda, 
9. izložbu ljekovitog bilja i 9. izložbu 
vina. Organizatori i pokrovitelji 9. 
sajma Agroexpo bit će: Virovitičko-
podravska županija i Grad Virovitica, 
HGK ŽK Virovitica, HOK POK 
Virovitičko-podravske županije, 
Turistička zajednica Virovitičko-
podravske županije i Uprave za 
stručnu podršku razvoju poljo-
privrede i ribarstva Ministarstva po-
ljoprivrede, podružnice Virovitičko-
podravske. I ove godine sajam će 
se održati u središtu Virovitice, 
kod Gradske tržnice, što su punim 
pogotkom lani ocijenili ne samo 
proizvođači, već i posjetitelji.     K. T.

• I ove godine sajam će se 
održati u središtu Virovitice, 
kod Gradske tržnice, 
što su punim pogotkom 
lani ocijenili ne samo 
proizvođači, već i posjetitelji. 

ZA KUPNJU STEONIH JUNICA 667 POLJOPRIVREDNIKA DOBILO 20 MILIJUNA KUNA

Mladi poljoprivrednik Mladen 
Karamarković (26) iz Ilmin Dvora s 30 
tisuća kuna potpore kupuje tri nova grla
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VATROGASNA ZAJEDNICA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE 
Osnivaju se K9 timovi sa spasilačkim psima i timovi za 
spašavanje na nepristupačnim terenima 
U prostorima DVD-a Suhopolje održana je sjednica zapovjedništva Županijske vatrogasne zajednice. Izrađena je statistika 
vatrogasnih intervencija iz koje je vidljivo da su vatrogasci do 31. srpnja premašili broj intervencija za cijelu prošlu godinu.
Jednoglasno su imenovani pomoćnici vatrogasne zapovjednice M. Fras: Tomislav Uher, zamjenik zapovjednika JVP-a 
Slatine i Drago Dvojak, zamjenik zapovjednika JVP-a Virovitice. Jednoglasno je usvojen prijedlog i donesena odluka da će 
zajednice s područja općina Pitomača, Lukač, Gradina, Suhopolje, Špišić Bukovica i grada Virovitice sudjelovati u sufi-
nanciranju podizanja repetitora na zapadnom dijelu županije i tim potezom riješiti problem radiokomunikacije u sustavu 
vatrogastva cijele Virovitičko-podravske županije. Zapovjednici su donijeli i odluku o osnivanju K9 timova (timova  sa 
spasilačkim psima) i spasilačkih  timova za spašavanje izgubljenih i unesrećenih osoba iz visina, dubina i ruševina.          

   V. L. 

Počeo jesenski upisni rok za učenike srednjih škola, 
slobodno još 93 mjesta
Na području Virovitičko-podravske županije u ljetnom upisnom roku upisano je 729 učenika, a za jesenski 
upisni rok ostalo je slobodno još 93 mjesta. Kao što je propisano Odlukom o upisu učenika u I. razred sred-
nje škole u školskoj godini 2019./2020., jučer (srijeda) su započele prijave obrazovnih programa u sustavu 
NISpuSŠ. Prijave obrazovnih programa trajat će do 27. kolovoza u 12 sati, uz iznimku onih obrazovnih pro-
grama koji zahtijevaju dodatne provjere. 

Ž. Đ. L., foto: K. Toplak

ZA KUPNJU STEONIH JUNICA 667 POLJOPRIVREDNIKA DOBILO 20 MILIJUNA KUNA

Mladi poljoprivrednik Mladen 
Karamarković (26) iz Ilmin Dvora s 30 
tisuća kuna potpore kupuje tri nova grla
I ovoga puta mladi poljoprivred-
nik iz naše   županije,  Mladen 
Karamarković (26) iz Ilmin Dvora, 
dobit će potporu Ministarstva pol-
joprivrede za kupnju steonih ju-
nica. Naime, na Javnom pozivu 
za kupovinu steonih junica kom-
biniranih i/ili mliječnih pasmina 
goveda, vrijednom 20 milijuna 
kuna, zaprimljeno je ukupno 1158 
prijava, a potporu će dobiti 667 ko-
risnika. Čak 483 korisnika, od uku-
pnog broja na ovom javnom pozivu, 
čine mladi poljoprivrednici, koji će 
biti financirani s 14,5 milijuna kuna. 
Mladen je jedan od njih. Ovu potpo-
ru ostvario je već drugi put. Prvi put 
kupio je pet junica, a sada će samo 
tri jer mu kapaciteti više ne dozvol-
javaju. 
– Nažalost, zbog nedostataka ka-
paciteta ovoga puta kupit ću samo 
tri junice. No, svakako mi ova pot-
pora puno znači i svaka pomoć, u 
bilo kojem obliku, je dobrodošla. Za 
sada imam 30 grla, dolaze tri nova, 

a možda bude i potomaka koje ću 
također ostaviti – kaže Mladen, koji 
se nada boljim uvjetima na tržištu 
mlijeka, a onda i proširenju svoje 
farme. 
Trenutno je, kaže, zadovoljan ci-
jenom mlijeka, no ona mu osigurava 
opstanak, a ne napredak. 
– Stanje na tržištu mlijeka trenutno 
je dobro, no može biti i bolje. Za 
litru mlijeka dobijem 3 kune što mi 
omogućava opstanak, ali ne i razvitak 
i daljnje ulaganje u proizvodnju – 
ističe Mladen.
Poziv se temeljio na Programu pot-
pore proizvođačima radi obnove 
narušenog proizvodnog potencijala 
u sektoru govedarstva, koji je os-
mislilo Ministarstvo poljoprivrede 

kako bi pomoglo proizvođačima mli-
jeka i teladi za proizvodnju goveđeg 
mesa, koji su posljednjih godina bili 
oštećeni prijetnjom pojave zaraznih 
bolesti koje su narušile proizvodni 
potencijal na njihovim poljoprivred-
nim gospodarstvima. Uz već prisutan 
poremećaj na tržištu u sektoru mli-
jeka i mliječnih proizvoda, to je do-
datno otežalo njihov položaj. 
Program se provodi u trogodišnjem 
razdoblju (od 2018. do 2020. godine), 
a sastoji se od dvije mjere. Jedna je 
„Potpora za kupovinu steonih junica 
kombiniranih i/ili mliječnih pasmina 
goveda“ i „Potpora za gubitak priho-
da u uzgoju rasplodnih junica“, a obje 
bi trebale pomoći stočarima od svog 
rada lakše živjeti. 

• Nažalost, zbog nedostataka kapaciteta ovoga puta kupit ću samo tri junice. No, svakako mi ova potpora 
puno znači i svaka pomoć, u bilo kojem obliku, je dobrodošla. Za sada imam 30 grla, dolaze tri nova, a 
možda bude i potomaka koje ću također ostaviti – kaže Mladen, koji se nada boljim uvjetima na tržištu 
mlijeka, a onda i proširenju svoje farme. 

Mladen Karamarković iz Ilmin Dvora, po drugi put dobit će potporu Ministarstva poljoprivrede za kupnju steonih junica

Ž. Đaković Leš

Mladen je zadovoljan cijenom 
mlijeka, no ona mu osigurava 

opstanak a ne napredak
Stočarstvu je potrebna potpora

T. Uher                                      D. Dvojak
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Ena Aragović

za likovni, glazbeni i teorijski 
sadržaj u drugim oblicima koji 
govori o Preradoviću, njegovoj 
obitelji, nasljednicima i radu 
te služi kao hommage prvom 
muzejskom postavu iz 1968. 
godine i ljudima koji stoje iza 
njega. To je i prostor u kojem 
posjetitelji mogu pregledati i 
preslušati zapise o Grabrovni-
ci i njenom pjesniku, poslušati 
skladbe nastale na temelju 
njegovih pjesama te prolistati 
njegove pjesničke zbirke.
Posjetiteljima se predlaže i gle-
danje igrano-dokumentarnog 
filma „Ja, Preradović“ u tra-
janju od dvadesetak minuta.

Zahvaljujući Europskoj uniji 
i sredstvima programa Inter-
reg,  Prekogranične suradnje 
Mađarska – Hrvatska, u ok-
viru projekta „Preradović i 
Csokonai“, Općina Pitomača 
renovirala je i adaptirala rod-
nu kuću Petra Preradovića, 
hrvatskog pjesnika, pre-
voditelja, generala i pred-
stavnika romantizma iz prve 
polovice 19. stoljeća.
Smještena u Grabrovnici, 
Preradovićeva kuća, koja je 
izgrađena 1775. godine, do 
sada je nekoliko puta temeljiti-
je obnavljana. Zadnja velika 
obnova bila je 1968. godine, 
kada je u njoj uređen jedan 
od prvih muzeja posvećenih 
jednom književniku. Pedeset 
godina poslije došlo je vrijeme 
za suvremeniju i još temeljit-
iju obnovu pjesnikove rodne 
kuće, a rezultat toga je Inter-
pretacijski centar Kuća Petra 
Preradovića koji je 13. lipnja 
ove godine službeno otvoren 
za javnost. 
– Otkako smo otvoreni, u 

prosjeku je bilo oko 150 pos-
jetitelja kojih najviše čine 
učenici, umirovljenici i učitelji. 
Svi su u početku skeptični 
zbog tog spoja modernog i 
tradicijskog, ali na kraju osta-
nu oduševljeni te ostaju puno 
duže od planiranog vremena 
– otkriva Danijela Rešetar iz 
Interpretacijskog centra Kuća 
Petra Preradovića, koja pos-
jetitelje dočekuje odjevena u 
tradicionalnu nošnju.
Spoj baštine i 21. stoljeća, tako 
bi se mogla opisati koncepcija 
ovog suvremenog interpret-
acijskog centra koji svoje pos-
jetitelje „puni“ informacijama 
na moderan način.
Stalni postav Kuće Petra 
Preradovića sastoji se od hod-
nika, to jest ulaznog dijela koji 
vodi u tri tematske prostorije, 
te podruma i potkrovlja. 

VIRTUALNO 
STRELIČARSTVO 

U hodniku se nalazi ono što 
je svakako najzanimljivije 
najmlađim posjetiteljima cen-
tra, ali i onima nešto starijima 
i znatiželjnima. Riječ je o mul-
timedijalnom izlošku „Virtual-
na stvarnost“, pomoću kojeg se 
rodna kuća Petra Preradovića, 
ali i prostor ispred nje, može 
obići 3D tehnologijom. Kuća je 
kopija prošlosti pa posjetitelji 
mogu razgledati prostorije, 
namještaj i uređenje iz drugog 
doba. Kako bi cijelo iskustvo 
bilo zabavnije i interaktivni-
je, u 3D okruženju može se 
poslužiti lukom i strijelom te 
gađati virtualnu metu.
Prva prostorija postava pos-
jetitelju daje uvid u najranije 
dane, djetinjstvo i školovanje 
ovog hrvatskog pjesnika, pre-
voditelja i generala, pružajući 
u isto vrijeme informacije 
o karakteristikama života u 
zavičaju. Na maloj školskoj 
klupi postavljeno je pero s tin-
tom pomoću kojega posjetitelj 
može ostaviti pisanu poruku i 
to, ako je spretan, bez prljanja 

prstiju tintom. 
Drugu prostoriju karakter-
iziraju „vojni putovi“ Petra 
Preradovića koji su prožeti 
stalnim izletima u pisanu 
riječ, istraživanje jezika i 
pjesničkog izražavanja usli-
jed upoznavanja i druženja 
s preporoditeljima. Zvijezda 
ove prostorije zasigurno je 
replika generalske uniforme 
Petra Preradovića, koja svo-
jom bojom i dostojanstvenosti 
kojom odiše izaziva 
strahopoštovanje. 
SAM SVOJ 
PJESNIK 
T r e ć a 
prostori-
ja posta-
va je ona 
kreativ-
na jer je u 
potpunosti 
p o s v e ć e n a 
p j e s n i š t v u 
velikog Petra 
Preradovića. Sam pjesnik je 
svoju zbirku pjesama „Per-
venci“ podijelio u tri dijela 
(„Cvijeće“, „Bilje“ i „Pre-
sadi“) te svaki od ta tri seg-
menta daje karakteristike 
njegovih pjesničkih motiva – 
romantična ljubav, domovina, 
jezik, nacionalni ponos – koji 
proizlaze iz njegova stava i 
razmišljanja o životu i svijetu. 
Interaktivna stavka u ovoj 
prostoriji su ekrani na kojima 
posjetitelji mogu dovršavati 
Preradovićeve pjesme, slagati 
stihove ili rješavati kvizove o 
pjesničkim interpretacijama.
„Susreti“ je naziv za podrum-
ski dio kuće, u kojemu posje-
titelje zaista i očekuje susret 
s Petrom Preradovićem, ali 
u hologramskom obliku. Se-
dam kratkih priča i anegdota 
iz pjesnikova života na raspo-
laganju su za audiovizualno 
iskustvo posjetitelju koji sam 
odlučuje koje priče i koliko 
njih želi čuti iz usta samog 
pjesnika.
Potkrovlje kuće rezervirano je 

PRIJE DVA MJESECA OTVORENA JE OBNOVLJENA 
KUĆA PETRA PRERADOVIĆA
Neobičan spoj prošlosti i moderne tehnologije 
posjetiteljima omogućuje upoznati ovog 
velikog pjesnika, njegov život i rad 

• „Susreti“ je naziv za podrumski dio kuće, u kojemu posjetitelje zaista i očekuje susret s Petrom Preradovićem, ali u 
hologramskom obliku. Sedam kratkih priča i anegdota iz pjesnikova života na raspolaganju su za audiovizualno iskustvo 
posjetitelju koji sam odlučuje koje priče i koliko njih želi čuti iz usta samog pjesnika.

Dio postava novog centra je i uniforma Petra Preradovića

Perom i tintom i vi možete ostaviti trag na papiru 

Impresivno zdanje spoj je modernog i tradicije

Na svakom kutku njeguje se umjetnost

USKORO I “PETROV VRT“  - Amfiteatar i guske 
Što se tiče budućih postava i sadržaja koje centar nudi svojim posjetiteljima, izdvaja se projekt „Petrov vrt“, koji uključuje 
uređenje vanjskog dijela Centra. Čekaju se rezultati iz Ministarstva turizma, kojemu je poslan. 
– „Petrov vrt“ je zamišljen kao uređenje okoliša, no tu je i nabava gusaka – s osmijehom na licu otkriva D. Rešetar. – 
Guske su simbol Grabrovnice, po njima je Grabrovnica prepoznatljiva, a njih, nažalost, više nema. Sada imamo udrugu 
žena koje se nazivaju Guščarice upravo prema simbolu guske. One su prenositelji povijesti i tradicije – ponosno kaže D. 
Rešetar. 
Još jedan od budućih noviteta je svakako i dodavanje sadržaja poput amfiteatra, ljetne pozornice, te će djeca za vrijeme 
ljetnog perioda moći biti vani, gdje će ih se na otvorenom animirati raznim igrama. – Nadamo se i ljetnom kinu s ljetnim 
večerima, to bi bilo idealno– zaključuje D. Rešetar.

Prozor 
u 

prošlost  
Pogled prema pro-

zoru u prvoj prostoriji, 
to jest kroz prozor koji 
je prekriven projek-
torom, posjetitelja vodi 
u povijest Gabrovnice. 
Iznenađenje je svakako 
vidjeti prizor u kojemu 
se rublje pere na potoku, 
a guske slobodno hodaju 
ulicama, kao nekad, dok 
je ovaj pjesnik još bio 
dječak. 
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PRIJE DVA MJESECA OTVORENA JE OBNOVLJENA 
KUĆA PETRA PRERADOVIĆA
Neobičan spoj prošlosti i moderne tehnologije 
posjetiteljima omogućuje upoznati ovog 
velikog pjesnika, njegov život i rad 

Vjernici u Otrovancu proslavili 250 godina postojanja 
kapele sv. Jelene Križarice 

PITOMAČA

Vjernici iz Otrovanca, mjesta u  Župi 
svetoga Vida mučenika u Pitomači, u 
ponedjeljak su svečano proslavili 250 
godina postojanja kapele svete Jelene 
Križarice. Slavlje je uveličao mons. 

Josip Mrzljak, apostolski administra-
tor Varaždinske biskupije, koji je up-
ravo na blagdan Svete Jelene Križarice, 
u nedjelju 18. kolovoza, predvodio 
svečano euharistijsko slavlje. Svetoj 

misi je prethodila tradicionalna pro-
cesija mještana od Društvenog doma 
do same kapele. U uvodu misnoga slav-
lja biskup Mrzljak blagoslovio je obnov-
ljenu i novouređenu kapelu.   V. L. 

Poučno-edukativna pješačka staza „Zidina” bit će 
na radost mještana, rekreativaca i učenika 

ŠPIŠIĆ BUKOVICA 

Općini Špišić Bukovica 
odobren je projekt 
„Uspostava i uređenje 
poučnih staza, vidiko-
vaca i ostale manje in-
frastrukture”. Potpisi-
vanjem ugovora Općini 
će biti dodijeljeno nešto 
više od 730 tisuća kuna 
za izgradnju poučno-
edukativne pješačke 
staze pod nazivom 
„Zidina”. U sklopu staze 
lokalno stanovništvo, 
posjetitelji, učenici i 
svi ostali zainteresirani 
moći će odraditi 
rekreativni trening ili 
naučiti nešto novo uz 
pomoć edukativnih 
ploča.                     V. L. 

Špišić Bukovica će uskoro dobiti svoj vrtić, a 
općinska zgrada novo ruho
U tijeku su radovi na izgradnji 
novog dječjeg vrtića u Špišić 
Bukovici, vrijednog 4.235.307 
kuna, koji gradi zajednica 
ponuditelja, Cestogradnja iz 
Slatine i Drvne konstrukcije 
iz Voćina. Kada bude završen 
ovaj vrtić, u njemu će smještaj 
naći 40 djece, a posao dobiti 6 
novih zaposlenika.
Riječ je o vrijednoj inves-
ticiji koju u stopostotnom 
iznosu financira Ministarstvo 
poljoprivrede putem mjere iz 
Programa ruralnog razvoja. 
Projektnu prijavu za dječji 
vrtić u Špišić Bukovici je u 
suradnji s Općinom izradila 
VIDRA, Agencija za region-
alni razvoj Virovitičko-
podravske županije.
Također, nastavljaju se radovi 
i na Energetskoj obnovi zgrade 
Općine Špišić Bukovica. Vrijed-
nost radova je 2.562.263 kuna, 
a izvođač je renomirana tvrtka 

Bistra d.o.o. iz Đurđevca. Od 
ukupnog iznosa radova Ministar-
stvo graditeljstva i prostornoga 
uređenja i Fond za zaštitu okoliša 
i energetsku učinkovitost sufinan-
ciraju iznos od 1.122.504 kuna, 

dok Ministarstvo regionalnog 
razvoja i fondova EU sufinan-
cira iznos od 656.947 kuna. Rok 
izvođenja je godinu dana. 

Ž. Đ. L. 

RADOVI U TIJEKU

NEDOSTAJE VAM MORE?

 Ovog vikenda dođite 
na suhopoljsku 
KUL. plažu
Sunce, pijesak i knjiga – to vas ovog 
vikenda ponovno očekuje u središtu 
Suhopolja. Kulturna udruga KrEdA 
u suradnji s Turističkom zajednicom 
općine Suhopolje i Školskom knjigom 
i ove godine organizira Suhopoljsku 
KUL. plažu. Manifestacija će trajati od 
subote do ponedjeljka. Ovo je nešto 
drugačija plaža, bez mora, no s puno 
knjiga koje možete prelistati i pročitati. 
Sve će biti kao i na pravim plažama: 
pijesak, sunce, ugodna glazba, ležaljke. 
Na vama je samo da se udobno smjes-
tite i zaplovite maštovitim svijetom 

knjiga.
Povodom otvorenja, Turistička zajed-
nica općine Suhopolje će od 16 sati 
ispred pješčane plaže darivati posje-
titelje besplatnim lubenicama. Pozivaju 
se svi mještani Suhopolja, ali i okolice, 
da dođu u što većem broju i uživaju 
u bogatom programu punom izložbi, 
radionica, igraonica i nastupa. 

M. L. 

U ČAČNICIMA PROVODE 
VRIJEDAN PROJEKT ZA DJECU I 
ODRASLE 

Vježbalište i 
teretana na otvore-
nom poticat će 
sport, druženje i 
zdrav stil života 

Nogometni klub „Mladost“ 
Čačinci i dalje više nego 
uspješno provodi svoj odličan 
projekt pod nazivom „Sport 4 
All”. Projekt je sufinancirala 
Europska unija iz Europskog 
socijalnog fonda, i to kroz 
natječaj „Uključivanje djece 
i mladih u riziku od socijalne 
isključenosti, te osoba s invaliditetom i 
djece s teškoćama u razvoju u zajednicu 
kroz šport”. Ukupna vrijednost projekta 
je 995.468 kuna.
– Kroz ovaj projekt Nogometni klub 
„Mladost“ Čačinci poziva djecu i mlade 
do 29 godina starosti da se prijave na 
besplatnu aktivnost Škole nogometa, 
U-8 djeca 5 – 8 godina, U-10 djeca 9 –10 
godina, U-12 djeca 11 – 12 godina, U-14 
djeca 13 – 14 godina i juniori 15 – 18 
godina, te aktivnost Vrtićke nogometne 
radionice i aktivnost Vježbaonica snage i 
izdržljivosti na otvorenom. Projekt realiz-
iramo u partnerstvu s Općinom Čačinci, 
a cilj je povećati dostupnost besplatnih 

sportskih sadržaja i, što je najvažnije, 
stvoriti zdrave životne navike, posebno 
kod najmlađih. Uz sve navedeno želimo 
uključiti i roditelje u sportske aktivnosti 
njihove djece i učiniti nešto dobro i ko-
risno za naše Čačince – kaže predsjednik 
NK-a Mladost Čačinci Goran Bušljeta.
BESPLATNO ZA DJECU I MLADE 
U sklopu ovog projekta u Športsko-
rekreacijskom centru „Rupa” grade se 
besplatno vježbalište i vanjska teretana.
– Riječ je institucionalnoj održivosti pro-
jekta kojom će biti nastavljene projektne 
aktivnosti u sklopu redovnog djelovanja 
NK-a Mladost Čačinci. Vježbalište će biti 
besplatno za djecu i mlade s područja 
općine Čačinci, ne samo za vrijeme, nego 

i nakon završetka projekta. Proširen splet 
sportskih aktivnosti i mogućnosti natje-
cateljskog i amaterskog bavljenja spor-
tom obogatit će mogućnosti kvalitetne 
provedbe slobodnog vremena, ne samo 
za djecu i mlade u nepovoljnom položaju, 
nego i za sve one koji su u sličnoj situ-
aciji kao i općina Čačinci, te će omogućiti 
kvalitetniju suradnju s drugim općinama 
i sportskim klubovima. Vježbalište će 
biti opremljeno spravama za fitness i 
omogućiti izvođenje programa tren-
inga za sve dobne uzraste, samos-
talno i vođeno vježbanje – zaključio je 
Bušljeta.

V. Grgurić 

• Želimo uključiti i roditelje 
u sportske aktivnosti njihove 
djece i učiniti nešto dobro i 
korisno za naše Čačince 
– kaže predsjednik 
NK-a Mladost Čačinci 
Goran Bušljeta.
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Ena Aragović 

Nakon Župe sv. Leopolda Mandića 
u Taborištu i Župe blaženog Alojz-
ija Stepinca u Milanovcu, Župa sv. 
Roka u Virovitici postala je mjesto 
događanja jedne radionice. „Mladi 
za mlade“ bila je ideja utemeljitelja 
salezijanaca sv. Ivana Bosca o odgoj-
no-pastoralnom radu posvećenom 
mladima, to jest oratoriju. Ideja i 
praksa oratorija, što na latinskom 
znači mjesto molitve, usvojena je 
diljem cijelog svijeta te se oni danas 
održavaju na svim kontinentima. U 
Virovitici je s njegovim održavanjem 
prošle godine započeo učenik trećeg 
razreda Katoličke klasične gimnazije 
Mihael Grgurević, a nastavio je i ovog 
ljeta.
Ideju za ono što će kasnije postati 
ljetni oratorij dobio je kada je nakon 
završetka 6. razreda proveo tjedan 
dana kod brata u Zagrebu.

IZVRSTAN ODAZIV 
– Brat preko dana zbog obaveza nije 
imao baš puno vremena za mene pa 
me upisao na ljetni oratorij, nije ni on 
baš znao što je to – smije se Mihael. – 
Kada sam vidio što je to i kako izgle-
da, odmah sam odlučio da bih volio 
da to postoji kod nas u Virovitici.
Nakon povratka kući Mihael se ba-
cio u razmišljanje kako krenuti, ali 
konačna ideja formirala se tek neko-
liko godina poslije, kada je krenuo na 
okupljanja Krunice mladih. 
– Na tim okupljanjima se stvorila 
ekipa, imali smo volje i entuzijazma 
za svašta te se pojavila ideja da 
napravimo ljetni oratorij za djecu. 
Organizirali smo sastanak na kojem 
smo odlučili kako bi to točno izgleda-
lo – prisjeća se Mihael početaka. – U 
dogovoru sa župnicima smo krenuli 
planirati i prvo smo se reklamirali 
po školama, vjeroučitelji su nam do-
pustili da dođemo na njihove satove i 

tu se puno djece oduševilo. Dosta su 
nam pomogli i zagrebački salezijanci, 
svećenici redovnici koji su cijeli život 
posvećeni oratorijima. Oni su nam 
dali puno materijala i igara, čak i je-
dan priručnik s preko 300 igara, koji 
nam dosta dobro dođe – kroz smijeh 
kaže Mihael.

UČENJE KROZ ZABAVU 
Za razliku od prošle godine, aktivnos-
ti oratorija odvijale su se i tijekom 

godine i to u tri župe. Svaki petak i 
subotu održavali su se Susreti mladih 
u Taborištu i Milanovcu, a nedjeljom 
poslijepodne oratorij za mlađu djecu. 
Nastavilo se i s Krunicom mladih. 
Sam ljetni oratorij ove godine traje 
čitavo ljeto. Započeo je u Taborištu 
21. lipnja, preselio se u Milano-
vac te je posljednja dva tjedna 
u Župi sv. Roka u Virovitici.
U četiri sata koja djeca 

i animatori svakodnevno provedu 
zajedno odvije se mnogo toga. Igre, 
ples, glazba, radionice samo su neki 
od sadržaja u kojima osnovnoškolci 
uživaju pod budnim okom svojih 
srednjoškolskih animatora. 
– Na duhovnim radionicama se 
međusobno više upoznajemo, ali i 
također učimo o temama vezanim 
za vjeronauk. Teme obrađujemo na 
što zanimljiviji način, ne baš školski 

s kredom i pločom, nego 
prilagođen djeci – objašnjava 
Mihael Grgurević. – Na-
kon toga imamo odmore u 
kojima se trudimo ponuditi 
djeci zanimljive stvari i igre, 

poput na primjer memory.
OD KRUNICE DO GRA-

DITELJSTVA 
Uz duhovne, djeca idu na raznora-

zne praktične radionice. 
– Na praktičnim radionicama radi-
mo najrazličitije stvari kroz koje se 
trudimo naći Boga. Imamo glazbenu 
radionicu, plesnu, znanstvenu, na 
kojoj smo radili razne pokuse, tu su 
likovna i kreativna radionica, na ko-
joj smo izrađivali origami. Imamo 
novinarsku, gdje svaki dan snimamo 
emisiju za Radio Marija i imali smo 
čak i graditeljsku radionicu, na ko-
joj smo projektirali jedan nacrt pa 
ga kredom precrtavali po betonu u 
pravim dimenzijama – vodi nas M. 
Grgurević zabavno-edukativnim pro-

NA LJETNOM ORATORIJU VIROVITIČKIH ŽUPA OVE GODINE BILO ČAK 150 DJECE I 10 ANIMATORA 

U četiri sata pjevaju, uče, mole, igraju se, 
a snime i vlastitu radijsku emisiju 

• Na duhovnim radionicama se međusobno više upoznajemo, ali i također učimo o temama 
vezanim za vjeronauk. Teme obrađujemo na što zanimljiviji način, ne baš školski s kredom i 
pločom, nego prilagođen djeci – objašnjava Mihael Grgurević.

Početak duhovne radionice

Najmlađa grupa, 3. i 4. razredi sa svojom animatoricom

Putuju i na izlete  
Osim aktivnosti u župama, animatori svoje polaznike vode i na izlete. 
– Ove godine smo išli na dva izleta. Bili smo u Požegi, gdje smo 

obišli dosta kulturnih ustanova te smo posjetili i 
zoološki vrt u Našicama. Bili smo i u Dar-

uvaru u toplicama te smo se i za taj 
izlet potrudili da bude zanimljivo 

organizirano – kaže vrijedni 
Mihael Grgurević. 
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gramom ovog ljetnog oratorija. Kaže 
kako mu je najveće zadovoljstvo vi-
djeti zadovoljne polaznike.
A jedan od njih je i Valentino Šiptarić, 
koji je od prijatelja čuo za ljetni ora-
torij. 
– Prije sam išao na Susrete mladih, 
animatori su nam rekli da će orato-
rij biti zanimljiv i poučan. Meni je 
to zvučalo super jer sam htio svašta 
naučiti – otkriva Valentino te doda-
je kako mu je ovo jedno odlično 
iskustvo. – Najdraži dio oratorija 
su mi duhovne radionice i igre – 
zaključuje.
Na pitanje koji je Mihaelu, kao ide-
jnom začetniku ljetnog oratorija, 
najdraži dio ovog kreativnog i edu-
kativnog ljetnog druženja, odgovara 
kako ga nema. 
– Stvarno ne bih mogao izdvojiti je-
dan dio jer volim ovo sve kao jednu 
cjelinu – kaže s osmijehom na licu te 
otkriva kako već sad postoje planovi 
što se tiče ljetnog oratorija i iduće 

godine. 
– Razmišljali smo već sada malo kre-
nuti u projekt kako bi možda pomogli 
i nekim drugim mjestima, da i njima 
dovedemo oratorij, ali vidjet ćemo 
kamo će nas put odvesti – zaključuje 
Mihael Grgurević.
Završetak ovogodišnjeg ljetnog ora-
torija obilježit će završnom prired-
bom 30. kolovoza s početkom u 19 
sati u crkvi sv. Leopolda Mandića u 
Taborištu.

I 11PANORAMA

NA LJETNOM ORATORIJU VIROVITIČKIH ŽUPA OVE GODINE BILO ČAK 150 DJECE I 10 ANIMATORA 

U četiri sata pjevaju, uče, mole, igraju se, 
a snime i vlastitu radijsku emisiju 

U dogovoru sa župnicima smo krenuli 
planirati i prvo smo se reklamirali po 
školama, vjeroučitelji su nam dopustili 

da dođemo na njihove satove i tu se puno djece 
oduševilo. Dosta su nam pomogli i zagrebački 
salezijanci, svećenici redovnici koji su cijeli život 
posvećeni oratorijima.

Sedmaši i osmaši na duhovnoj radionici

Ove godine triput 
više polaznika
Prvi ljetni oratorij započeo je 16. 
lipnja prošle godine i brojao je 
50 djece i 10 animatora. Ove, 
druge godine, broj se popeo na 
150 djece i 20 animatora. Na pi-
tanje je li očekivao takav veliki 
odaziv, Mihael skromno odgov-
ara da nije. 
– Nismo uopće imali očekivanja 
i nade po pitanju broja djece, 
znali smo da je to Božja stvar i 
da će On to voditi – otkriva ovaj 
srednjoškolac. Veseli početak oratorija

KNJIŽNICA KAO DIGITALNI, INOVACIJSKI I OBRAZOVNI CENTAR

U okviru projekta “Digitalni građanin“ virovitička Knjižnica dobila 3D printer 
Gradska knjižnica i čitaonica Viro-
vitica početkom ove godine uključila 
se u projekt „Digitalni građanin”. 
Riječ je o projektu Instituta za raz-
voj i inovativnost mladih (IRIM) 
u kojemu je 170 knjižnica u regiji 
opremljeno edukacijskom teh-
nologijom (micro:bitovi, dodatci za 
micro:bit) s ciljem transformacije 
knjižnica u digitalne, inovacijske 
i obrazovne centre lokalnih zajed-
nica. Ravnateljica knjižnice Višnja 
Romaj, prof. i dipl. knjižničarka 
prikupila je potrebnu dokument-

aciju i organizirala prvu radionicu na 
kojoj se okupila većina knjižničara 
Virovitičko-podravske županije. Us-
lijedila je edukacija knjižničara kako 
bi se uključili u projekt Instituta za 
razvoj i inovativnost mladih, koji je 
otvorio natječaj za donaciju 3D prin-
tera. Kako bi knjižnica mogla uopće 
konkurirati ovoj vrijednoj nagradi, 
bilo je potrebno održati radionice o 
korištenju micro:bita.
U dosadašnjih šest radionica, koje su 
provodile knjižničarke Dječjeg odje-
la u suradnji sa školama s područja 

Virovitice, sudjelovao je velik broj 
djece koja su s oduševljenjem prih-
vatila nove tehnologije te nastavila 
dolaziti u knjižnicu kako bi ih po-
sudila. Nakon provedenih radion-

ica ravnateljica je poslala Izvještaj 
o provedenim aktivnostima, koji 
uključuje i motivacijsko pismo, što 
je bilo ključno prilikom vrednovanja 
za donaciju 3D printera. Upravo je 
Gradska knjižnica i čitaonica Viro-
vitica jedna od 20 knjižnica u regiji 
(Hrvatska, Srbija, Bosna i Hercegov-
ina) koja je zadovoljila sve potrebne 
kriterije i osvojila 3D printer.
– Nedavno nam je 3D printer uručen 
i dan na korištenje. Ovo je još je-
dan projekt koji svjedoči o kvaliteti 
našega rada, inovativnosti i tome da 

ćemo našu knjižnicu s vremenom 
u potpunosti pretvoriti u digitalnu 
knjižnicu, a naše građane u „digitalne 
građane”, što je ujedno i cilj projek-
ta – rekla je ravnateljica virovitičke 
Gradske knjižnice Višnja Romaj.
Nakon završene edukacije 
knjižničara oprema će biti dostupna 
za korištenje i javnosti. Projekt se 
nastavlja s novim ciklusom edukaci-
ja za naprednije tehnologije s ciljem 
kreiranja izvrsne budućnosti za nove 
naraštaje.

G. K., V. L. 
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Neki će reći da grad poput Virovitice 
promatran s 400 metara visine izgleda 
kao onaj pokrivač koji sami napravite od 
starih deka. Da je to spoj šarenih krpica, 
s tek pokojom većom površinom iste 
boje, ispresijecan komadićima zelene, 
boje pijeska, crvene i sive. Neki će pak 
reći da izgleda kao nešto što je izašlo iz 
dječje igre – kockice naoko posložene 
u cjelinu, negdje na hrpi, a negdje kao 
dugi trag ceste, s pokojim zalutalim 
drvetom u praznom prostoru. Sve to i 
mnogo više vide letači, piloti paragla-
jdera i motornih paraglajdera dok osva-
jaju nove visine iznad Korije, Virovitice 
i drugih mjesta upravljajući krilom koje 
im omogućuje slobodu poput ptice. 

WELLNESS U VISINAMA 
Što god vidjeli, jedno je sigurno: kad ste 
u tim visinama, sve je drugačije i nitko 
ne razmišlja o računima koje treba pla-
titi ni o drugim svaštarijama koje inače 
potpuno okupiraju um i srce, kad je 
čovjek prizeman. Uvjerili smo se u to i 
sami prošle subote na tradicionalnom 
druženju članova Aerokluba Virovitica 
povodom proslave Dana grada. Bila je 
to prilika da se u visine, uz iskusne pi-
lote, vinu i „obični“ građani, željni nez-
aboravnog pogleda. 
- Letim jer se tako opustim 
od posla, od svega i zato se uvijek 
vraćam. Zanimljivo je, lijepo – govori 
nam pilot paraglajdera Kristijan Pe-
trina iz Garešnice, član Aerokluba Vi-
rovitica. Letimo u tandemu na više od 
300 metara. Zemlja ispod nas je spoj 
šarenih pločica dok iz ptičje perspektive 
gledamo panoramu Korije, Virovitice, 
Bilogoru… Iznad aerodroma u Koriji 
podigla nas je sajla i vitlo na automo-
bilu. Sad smo poput ptica, pomislit će 
svaki  putnik u tandem paraglajdu dok 
iskusni pilot, koji drži dva života u ru-
kama, spretno registrira svaki udar 
vjetra, promjenu visine i kako se krilo 
ponaša pod njegovim vodstvom. Kad le-
tite sportskim krilom, rekli su nam još 
na tlu, onda vam je sve u rukama onoga 
tko krilom upravlja. Sve o njemu ovisi. 
Rečenica je to koja nam se često vraća. 

TIŠINA KOJA SE ČUJE 
- Najbitnije je da se najsigurnije poleti 
i sleti, da je dobar smjer vjetra u kojem 
se krećemo. Krila se dosta mijenjaju, 
prije se sporije letjelo jer su krila bila 
zdepastija. Danas se leti više kao jedril-
ica, dosta se juri i treba više paziti. Mi 
idemo brzinom od 40 kilometara na sat 
– govori nam naš pilot, kojeg o promje-
ni visine krila upozorava mali alarm 
pišteći svaki put kad promijenimo svoj 

„zračni lift“.
- Pišti kad se penjemo. Kad smo gore, ja 
mogu utjecati na to koliko visoko idemo 
i kojim smjerom, a danas su fronte 
dosta niske pa niže i letimo. Neka vas 
ne brine to što osjetite udar vjetra, sve 
je pod kontrolom – detaljno objašnjava 
naš pilot dok se vjetar poigrava vezica-
ma naših tenisica, a rubovi krila parag-
lajdera lagano podrhtavaju. 
- Putnici uvijek drugačije rea-
giraju. Nekome je čudesno, nekoga je 
strah. Nekome je dosta dvije minute 
leta. Drugi bi i nakon pola sata u zraku 
bio još. Zaista se ima što za vidjeti, u sva-
ko doba godine. Ne čudi što su ljudi pod 
dojmom – govori Kristijan, pa iznenada 
utihne. – Slušajte – kaže. Vjetar je utih-
nuo. Tišina se – čuje. Mir. Pogled se ne 
može lako pretočiti u riječi. Nije čudno, 
pomislimo, zašto čovjek lako postane 
„ovisan“ o ovom sportu. Trenutak koji 
izbriše sve drugo nešto je što se danas 
itekako na cijeni. 

SUSRETI NA OTVORENOM 
Dok nastavljamo put, iznad oranica, 
šuma, dvorišta i pogona, naš pilot gov-
ori kako uz označenu točku za slijetanje 
na pisti uvijek potraži i dvije-tri alterna-
tivne lokacije koje će mu, ako zatreba, 
poslužiti kao pista. Naviku je stekao 
dugogodišnjim iskustvom, i kao samo-
stalni letač i kao pilot tandem parag-
lajdera. – Letim od 2003. godine, sve, 
prelete, „pikul“ (precizno slijetanje, na 
točku, op. a.). Neko vrijeme sam se u 
tome natjecao. Imate natjecanja koja 
traju po tri, četiri sata u zraku. Volim 
letjeti, no na susretima poput ovih 

draže mi je sjesti s ekipom koju dugo 
nisam vidio i podružiti se, nego mjeriti 
sekunde provedene u zraku. I u tome 
je posebna ljepota ovakvih susreta u 
prirodi, na otvorenom – poručuje Kris-
tijan nakon spusta na pistu. Uvježbano 
odvezuje naše „sjedalo“ i priprema krilo 
kako bi novom putniku priuštio avan-
turu za pamćenje. Samo prošle subote 
ponovio je to desetak puta. 

A svoje krilo Zlatko Ljubić iz Virja 
usmjerava uz pomoć motora. – Letim 
već 15 godina, a u paraglajdere sam se 
zaljubio na jednoj svadbi. Bili su mi 
poznati avioni, zmajevi, no dečki su 
na toj svadbi pričali da lete. I tako sam 
otišao na svoj prvi let tandemom, na-
kon kojeg više ništa nije bilo isto – sa 
smiješkom nam prepričava Zlatko, koji 
kaže kako je zatim prošao tečaj u jed-
nom klubu na Kalniku i položio ispite. 
- Polako sam kupovao opremu, a 2008. 
godine dobio dozvolu. Poslije, prešao 
sam na motore – govori nam Zlatko, 
koji kaže kako je ovo sport prepun lje-
pote i izazova. 
Oprema ovisi o afinitetu vlasnika, 
objašnjava, kao i kod automobila, pa se 
nova kreće od 4.000 do 20.000 eura. – 
Ovisi i kakav će motor pilot koristiti, ja 
koristim jeftinije, iz Poljske. To znači da 
je i slabije snage, malo veće potrošnje, 
većih vibracija i slabijih karakteristika. 
No za mene je super – zadovoljno kaže 
Zlatko hvaleći motor i govoreći 
da savršeno odrađuje 
svoju zadaću – st-
vara potisak i 
o m o g u ć a v a 

mu let u nebo uz kontrolu visine i br-
zine. Zlatko je letio kratke letove, ali 
pamti i dva i pol sata leta od Županje do 
Suhopolja. Uhvatio ga je, kaže, mrak pa 
je morao hitno sletjeti iza nadvožnjaka, 
„kod napuštene birtije“. Ima li još 
neobičnih sletova, pitamo.

MEHANIČAR MU SUPRUGA 
- Joj, ima. Jednom me uhvatila oluja, 
to sam uspio riješiti, no drugi put mi 
je otkazao motor. Nije problem ako ste 
iznad oranica ili livade, problem je ako 
ste u blizini neke šume, dalekovoda, 
žica ili kuća. Kvar me uhvatio iznad jed-
nog sela pa sam sletio starijoj gospođi u 
dvorište. Izađe ona van, a ja joj kažem: 
‘Joj, gospođo, oprostite, morao sam 
hitno sletjeti baš kod vas, problem s 
motorom.’ ‘Ništa’, veli ona, ‘nego recite 

mi – za ovo morate biti malo ludi, 
je l’ da?’ A ja joj kažem: ‘Joj, 

gospođo, ne malo, nego 
jako.’ A ona se okrene 

i ode – simpatično 
kaže Zlatko, čiju 

ljubav prema letu 
podržava cijela 
obitelj iako 
samo on leti – 
sam. Da bude 
što sigurniji, 
ima najbolje 
pokriće: su-

pruga Sanja mu 
je i mehaničar, i 

podrška, i kritičar. 
– Kad je kretao, 

bilo je jako malo ljudi 
u tom sportu pa sam s 

njim krenula i ja, zajedno 

smo učili sastaviti sve, provjeriti – go-
vori nam Sanja dok sastavlja „trajk“ – 
nosač, kotač, elisu, zaštitu. Na desnoj 
ruci ima podsjetnik kako je riječ o 
opasnoj aktivnosti, i na samom tlu, ako 
se pogriješi u sekundi. – Bilo je to još 
prije, dok smo imali laminarni okvir, 

bez pojačanja. Bila je mrežica, a ja sam 
htjela uhvatiti motor, nisam se ni snašla, 
već mi je zahvatilo lijevu ruku. Suprug 
je problijedio, pitao me što se dogodilo, 
ja nisam ni osjetila elisu. No krvi je bilo 
posvuda, dio lijeve nadlaktice bio je u 
potpunosti otvoren, rasjekla me elisa. 

Odmah nakon tog kupio je novi okvir 
s pojačanjem – u šali da je „svako zlo 
za neko dobro“ kaže nam Sanja. Zlatka 
prati na svim susretima, ne kao letač, 
nego nezamjenjiva podrška s tla, i uživa 
u svakoj novoj priči koju će joj on doni-
jeti iz nebeskih visina. 

I 1312 I

Tridesetak planinara Hrvatskog planinar-
skog društva „Papuk“ iz Virovitice odlučilo 
se za malo drugačiji izlet, bez šuma i plani-
na, ali i dalje s ciljem zdravog načina života, 
povezanog s užitkom i dobrim društvom. 
Prošlog vikenda plovili su tako rijekom 
Dravom na Galiji i, zadovoljni izletom, ovo 
iskustvo upisali u još jedno u nizu avantura. 
Okupljanje, kao i pred svaki polazak na izlet, 
bilo je na parkiralištu ispred zgrade Županije 
u Virovitici, gdje su se nakon prebrojavanja i 
uputa vodiča Zlatka planinari ukrcali u vozila 
s četiri kotača i krenuli put Brodića i imanja 
Etno kuće Karlovčan. 
Nakon kratke pauze i pozdravne riječi 
domaćina uz kavicu i slastice, uputili su se 
pješice do sljedećeg i glavnog prijevoznog 
sredstva. Čekala ih je Galija uz obalu ri-
jeke Drave. Krenuli su put Križnice. Svi su 
očekivali ugodnih dva do tri sata vožnje, no 
majka priroda u suradnji s rijekom Dravom 
odlučila je da je još na „godišnjem odmoru“ 
i nije dozvolila da je uznemiruju. Niskim vo-
dostajem odlučila je skratiti „planinarenje“ 
rijekom i zaustaviti Galiju na prekrasnoj 
plaži, točno na granici dviju županija.
Iako su planinari očekivali pogled na pješački 
most prema Križnici, bili su oduševljeni i 
ovom lokacijom. Iskrcali su se s galije te se 
raštrkali pješčanom i šljunčanom plažom. 
Nakon kupanja i šetnje plićacima Drave, 
vratili su se na ručak, gdje ih je čekao miris 
svježe spremljene domaće ribe. Ubrzo se 
mogla čuti tišina na brodu i šuškanje vrećice 
jednog jedinog planinara koji je odmatao 

svoj sendvič jer, kako kaže, ribu ne voli. 
Vrijeme je odmicalo, a ubrzo su se upalili 
motori Galije i planinari su krenuli uzbr-
do, natrag prema Brodiću. Dakle, imali su 
uspone i spust, baš kao i kod planinarenja. 
Po povratku domaćinu uslijedilo je razgle-
davanje imanja Etno kuće Karlovčan. Bilo je 
planinara kojima nije bilo dosta osvježenja 
pa su pri povratku u Viroviticu svratili do 
Okrugljače na „kupanac”. 

M. R., 
foto: M. Ripli, HPD Papuk 

• Putnici uvijek drugačije reagiraju. Nekome je čudesno, 
nekoga je strah. Nekome je dosta dvije minute leta. Drugi 
bi i nakon pola sata u zraku bio još. Zaista se ima što 
za vidjeti, u svako doba godine. Ne čudi što su ljudi pod 
dojmom – govori pilot Kristijan. 

OBRONKE ŠUMA I PLANINA 
ZAMIJENILI RIJEKOM  
Planinari Papuka uživali u 
ljepotama Drave na Galiji 

Lete slobodno kao ptice, a kad priprijeti oluja 
ili motor otkaže, možda vam slete i u dvorište 

PILOTI PAR AGLAJDER A I MOTOR NIH PAR AGLAJDER A GOSPODAR I SU NEBA

• Niskim vodostajem Drava je odlučila skratiti „planinarenje“ rijekom i 
zaustaviti galiju na prekrasnoj plaži, točno na granici dviju županija.

Marija Lovrenc

Sportsko krilo traži dobrog i spretnog pilota D. Sabolić istiće kako uvijek voli poletjeti poput ptice i tako 
već gotovo dvadeset godina

Nije problem ako ste iznad oran-
ica ili livade, problem je ako ste 
u blizini neke šume, daleko-

voda, žica ili kuća. Kvar me uhvatio iznad 
jednog sela pa sam sletio starijoj gospođi 
u dvorište. Izađe ona van, a ja joj kažem: 
‘Joj, gospođo, oprostite, morao sam hitno 
sletjeti baš kod vas, problem s motorom.’ 
‘Ništa’, veli ona, ‘nego recite mi – za ovo 
morate biti malo ludi, je l’ da?’ A ja joj kažem: 
‘Joj, gospođo, ne malo, nego jako.’ A ona se 
okrene i ode  – simpatično kaže Zlatko. 

AEROKLUB VIROVITICA AKTIVAN JE VEĆ 65 GODINA  
Okupljaju paraglajdere i paramotoriste i 
pozivaju nove pilote da im se pridruže 
Hrvoje Štefanec predsjednik je Aerok-
luba Virovitica, koji na virovitičkom 
području postoji od 1954. godine, a 
u novijem sastavu od 1998. godine. 
Danas okuplja 15 članova iz svih gra-
dova Hrvatske, zaljubljenike u parag-
lajding i motorni paraglajding. Članovi 
su aktivni u natjecanjima – CX ligi 
i preciznom slijetanju na piku, čime 
se najviše posvećuju tijekom godine. 
Imaju se čime pohvaliti – pilot Dinko 
Kopas osvojio je u preciznom slijetanju 
2017. i 2018. godine drugo mjesto, dok 
je Dinko Rujer bio prvi. Prilike u kojima 
se mogu družiti i izmjenjivati iskustva 
među najdražim su im trenutcima u 
Klubu, kaže Hrvoje Štefanec, koji pozi-
va sve zainteresirane da im se pridruže. 
Razloga je zaista napretek. 
- Iz te perspektive, kad letiš, sve je 
bliže. Gradovi, sela,  sve se bolje vidi, 
sve je povezanije. Jasno se vidi i novo  
uređenje grada, dvorac i centar, ribn-
jaci. To je baš dobar pogled, ono nešto 
posebno – ističe Hrvoje, „slobodni 
letač“ koji diljem Hrvatske, ovisno o 

lokacijama i letilištima natjecanja, 
uživa u različitim panoramama dok se 
ujedno bavi sportom. Njegov početak 
je stijena s koje će se paraglajderom 
upustiti u prazninu, ovisan o padins-
kim vjetrovima i termičkim stupovima. 

Hrvoje govori o pogledu na šume, li-
vade, planine, pa i usamljeni otok u 
prostranstvu mora, promatran s visine 
od 1800 metara. 
Najduže mi je bilo natjecanje na Tri-
blju, tada sam u zraku bio četiri i pol 
sata. U jednom trenu vidite samo more 
i mali dio kopna ili koji otok. Dva puta 
sam letio doslovno u oblaku. Bilo je to 
posebno iskustvo – ističe Hrvoje. Let-
jeti nije bezazleno, potrebno je proći 
školovanje, položiti ispite, nabaviti 
kvalitetnu opremu. I uz najveće iskust-
vo nezgode se događaju. Završi se na 
drvetu, na livadi, pa i u stadu ovaca. 
Ne kaže se bezveze da svaki paragla-
jder ima svoju bukvu. No sve je to ci-
jena koju su piloti spremni platiti. Za 
brojne Virovitičane šarena krila bila su 
nekoliko dana prava atrakcija na nebu, 
a mnogi znatiželjnici i sami su poželjeli 
letjeti u tandemu. Za one koji ovaj put 
nisu iskoristili priliku, H. Štefanec ima 
poruku da im se uvijek mogu javiti u 
Aeroklub, gdje će im rado izaći usus-
ret.  

Auto vitlo i skusni Dinko Rujer potpora su pilotima pri uzlijetanju
I mladi su se okušali u tandem letu, paraglajd s 

motorom poseban je doživljaj Sanja i Zlatko nerazdvojan su tim, ona mu je glavna mehaničarka
Pilot Kristijan Petrina samo u subotu u visine je 

dignuo desetak putnika
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T&N na Trgu fra Bonifacija Ger-
bera u Virovitici nije samo frizer-
ski salon. On je jednim dijelom i 
galerija slika u kojoj svoje radove 
izlaže vlasnica Kristina Paić. Dok 
joj je frizerstvo posao, slikanje je 
talent koji je, uz sestre, naslijedila 
od majke. 
– Počela sam slikati još u osnovnoj 
školi, kad su učitelji shvatili da 
imam talent. Tada je sve krenulo 
i u 7. razredu sam čak izlagala na 
Svjetskog izložbi likovnog govora 
djece i mladeži, koju organiziraju 
Nacionalna vijeća InSEA i Stručna 
društva vizualnih umjetnosti i 
obrazovanja Republike Hrvatske 
i Republike Portugala i bila među 
prvih 50 – prisjeća se svojih lik-
ovnih početaka Kristina Paić.
Nakon završene osnovne škole, 
upisala je srednju frizersku. Zbog 
nedostatka vremena potpuno je 
zapostavila slikanje. 
– U osnovnoj školi sam zbog 
likovne kulture bila bliže tom 
umjetničkom svijetu. Kada sam 
krenula u srednju školu, više 
nisam imala satove likovne kul-
ture i toliko slobodnog vremena, 
ali i dalje me slikanje vuklo sebi, 
kao da me tražilo da mu se vratim. 
Nekoliko puta sam i bila na radi-
onicama Likovnog kluba „Nikola 
Trick“, ali one su se održavale sub-
otom pa zbog posla nisam stizala 
– otkriva ova samouka slikarica.
STO LJUDI, STO AFINITETA 
Na svu sreću, slikanju se ipak vra-
tila. Nakon završene srednje škole 
i nakon udaje ponovno je primila 
kist u ruke, ovaj put ozbiljnije. 
Ljudi su počeli prepoznavati njen 

rad i interesirati se za njega. Da-
nas njene slike ukrašavaju zidove 
domova ili poslovnih prostorija, 
baš kao i njen prepoznatljiv salon. 
Prvu sliku, ističe, prodala je prije 
desetak godina i od onda interes 
nije prestao. Iako su joj osobno 
najdraži motivi brodova i konja, 
radi i slike po narudžbi. 
– Svaki fah traži svoje. Lovci traže 
slike s jelenima, ribolovci žele ribe 
– kroz osmijeh otkriva K. Paić – 
Najčešće mi ljudi dolaze sa svojim 
idejama, ali ponekad se dogodi i 
da netko želi da iskopiram drugu 
sliku, ali za takve slike mi i treba 
puno više vremena od onih kojima 
sama osmislim motiv – kaže. 
Na pitanje koliko radova naslika 

tjedno ili mjesečno, s obzirom 
na punu satnicu sa škarama, 
češljevima i sušilom za kosu u ru-
kama, Kristina odgovara da pravi-
la i prosjeka nema. 
– Broj radova najviše ovisi o in-
spiraciji. Nekad u tjedan dana 
nastanu tri, a nekad u mjesec dana 
jedna slika. Moraš biti odmoran i 
spreman i tada ti ideja dođe sama 
od sebe – kaže ova 
vlasnica jedinst-
venog frizer-
skog salona.

LAKA PAPIROLOGIJA 
Zašto galerija u frizerskom salonu, 
pitamo ju, te Kristina bez oklije-
vanja odgovara. 
– Životna želja mi je bila imati 
umjetničku galeriju, no od tog se 
baš ne može živjeti. Slike su ipak 
luksuz, neće ih baš svatko kupiti 
– realna je K. Paić te dodaje kako, 
što se samih papira tiče, nije bio 

nikakav problem u sk-
lopu frizerskog sa-

lona prodavati 
slike. 

– Doslovno 
sam samo 
p i t a l a 
i n s p e k -
toricu da 
li smijem 
d o b i t i 

dozvolu da 
p r o d a j e m 

slike, pošto 
slikam. Potvrdila 

mi je i rekla da je je-
dini uvjet da mi frizerstvo 

bude primarna djelatnost.
Osim stalnih kupaca i nove 
mušterije koje joj dolaze na frizuru 
su oduševljene ovom malom gal-
erijom na neočekivanom mjestu. 
– Čude se i pitaju jesam li stvarno 
ja to naslikala. Sviđa se ljudima i 
čude se, ali na dobar način – smije 
se ova kreativna frizerka. 

14 I PANORAMA

Ena Aragović

KRISTINA PAIĆ NA NEOBIČAN NAČIN SPOJILA POSAO I HOBI 
– DRŽI FRIZERSKI SALON KOJI JE I GALERIJA SLIKA 

Kad ste već pod haubom, pogled 
svakako bacite na štafelaj i kistove

• Svaki fah traži svoje. Lovci traže slike s jelenima, ribolovci žele ribe – kroz osmijeh otkriva K. Paić.

Kristina sa svojim najnovijim radovima

Životna želja mi je bila imati umjetničku galeriju, no od tog se baš ne može 
živjeti. Slike su ipak luksuz, neće ih baš svatko kupiti – realna je K. Paić te 
dodaje kako, što se samih papira tiče, nije bio nikakav problem u sklopu 

frizerskog salona prodavati slike. 

Štafelaj je glavna zvijezda frizerskog salona Vikendica iz Golog Brda na zidu u Belgiji 
Iako većina njenih slikarskih radova ostaje na području Virovitice, dvije 
slike svoj su novi dom našle na zanimljivim lokacijama. Kristinina slika 
vikendice u Golom Brdu, napravljena po narudžbi vlasnika vikendice, da-
nas krasi njegov dom u Belgiji, a slika jednog jelena danas je u vlasništvu 
Miljenka Mišića, farmera koji je sudjelovao u posljednjoj sezoni showa 
„Ljubav je na selu“.
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Izreku njemačkog filozofa  
Friedricha Nietzschea kako 
je život bez glazbe pogreška 
potvrđuje i Renato Mlinarić, 
student druge godine tube na 
prestižnom Universität für 
Musik und darstellende Kunst 
u Grazu. Što znači živjeti život 
glazbenika i koliko sati vježbe 
prethodi savršeno odsviranoj 
pjesmi, otkrio nam je ovaj zalju-
bljenik u tubu. 

PRVI GLAZBENI KORACI 
Sudeći prema riječima njegove 
majke Vesne, Renato je uvijek 
znao što želi postići u životu i 
čime se želi baviti. Već sa šest 
godina Renato prve glazbene ko-
rake ostvaruje u Glazbenoj školi 
„Jan Vlašimsky“ svirajući tam-
buru, no ubrzo je shvatio kako 
tambura nije instrument koji ga 
veseli. 
– Danas, kada se osvrnem na 
to razdoblje, shvaćam kako me 
tambura nije veselila, nije mi 
predstavljala izazov. Nekoliko 
godina kasnije pronašao sam 
svoju ljubav, veliku tubu – rekao 
je Renato Mlinarić dodavši kako 
je tuba u njemu izazvala veliko 
zanimanje. 
– Tubu sam počeo učiti pod 
mentorstvom profesora Danijela 
Požgaja, zatim profesora Brune 
Petaka i profesora Dražena 
Stefana. Zadnjih godina sred-
nje glazbene škole, kada sam 
odlučio da ću ići na akademiju, 
usavršavao sam se kod profesora 
Danijela Rajkovića – rekao nam 
je naš sugovornik te otkrio imena 
poznatih hrvatskih i stranih diri-

genata koji su mu na 
jedinstven način 
pomogli da 
ostvari san. 
Među njima 
su Jurica 
R u k l j i ć , 
Dirk Hithe, 
Scott Sch-
lup, Markus 
Nimmervoll i 
Albert Wieder.
Da je vježba 
ključan faktor u 
učenju instrumenta, Renato 
dobro zna. Tako je uz veliku 
potporu Glazbene škole „Jan 

Vlašimsky“, ravnatelja Damira 
Mihaljevića i profesora tube 
D. Rajkovića, sudjelovao na 
mnogim seminarima u Zagrebu, 
Varaždinu i Maruševcu, na kojima 
je još više napredovao. Uz redovne 
sate sviranja Renato pohađa i 
privatne satove kako bi dodatno 
vježbao s profesorima. 
– Naporna vježba je urodila 
plodom pa sam na hrvatskim i 
međunarodnim natjecanjima os-
vojio mnoge zlatne i srebrne pla-
kete te prestižne nagrade – ponos-

no govori ovaj tubist koji je  
2018. godine izabran i 

za najučenika gen-
eracije Glazbene 

škole „Jan 
Vlašimsky“. 

OSTVA-
REN SAN 

U želji da 
ostvari ono 
što je zamis-

lio, Renato 
prije završetka 

školske godine 
odlazi na prijemni 

ispit na prestižni Universität 
für Musik und darstellende Kunst 
u Graz. Iako nije najbolje znao 

njemački jezik, ovaj mladi glazbe-
nik nije posustajao.
– Ne mogu reći da nisam imao 
tremu, pogotovo jer na ovo 
sveučilište dolaze najbolji od 
najboljih i trebalo se iskazati – 
prisjeća se Renato te pojašnjava 
kako je na ispit iz solfeggia došlo 
400 učenika, kao i na prijemni 
ispit iz tube, gdje je jedino on us-
pio zadovoljiti kriterije i upisati 
instrument u klasi profesora 
doktora tube i filharmonije Jo-
sefa Maierhofera. 
– Taj trenutak sreće nikada neću 
zaboraviti, svaki dan su nekoga 
eliminirali i na kaju smo ostali 
kolega i ja. Bio sam neizmjerno 
sretan kada su mi rekli da sam 
zadovoljio – prisjeća se. 
– Pri upisu sam se morao 
već opredijeliti za određeno 
područje te sam tako odab-
rao usavršavanje na području 
orkestralne glazbe za tubu te na 
području filharmonije, sviranja 
i snimanja filmske glazbe i op-
ere – otkriva nam Renato. 

OD VJEŽBE DO 
FILHARMONIJE  

Na akademiji je najvažnija 
vježba pa Renato svira minimal-

no sedam sati dnevno. Njegov 
glazbeni dan započinje usvira-
vanjem koje traje minimalno 
dva sata, slijedi kratka pauza, a 
nakon nje satovi sviranja. Nakon 
pauze za ručak slijede teorijski 
predmeti, a navečer orkestralna 
glazba, filharmonija te komorna 
glazba. 
– Moram reći da nema odusta-
janja. Čak i najmanja bolest, 
slobodni dan ili nešto treće re-
zultira time da više nisam na-
jbolji. Iako na fakultetu vlada 
kolegijalnost, neprestano se 
međusobno natječemo pa se i 
najmanji „kiks“ računa – otkri-
va nam Renato.

ODMOR USANA 
S obzirom na količinu vježbanja 
i neprestanog sviranja, katkad 
se treba i odmoriti. Sviranje 
tube na prestižnom univerzitetu 
zahtijeva sviranje šest dana u 
tjednu, svaki mjesec, svih šest 
godina koliko traje studij. No, 
katkad je potrebno i odmoriti 
se, a strogo propisan je i odmor 
usana. 
– Naime, tuba spada u debele 
limene instrumente pa svirači 
tube moraju imati dobar tonus 
mišića oko usta i čvrstu dijafrag-
mu kako bi se tuba uopće mogla 
svirati. Zbog toga tubisti moraju 
imati odmor usana kako bi se 
nježna koža usana oporavila – 
otkriva nam ovaj perspektivni 
glazbenik.

PODRŠKA OBITELJI 
Iako Renatovi roditelji nisu 
„glazbeno potkovani“, nikada ga 
nisu odvraćali od želje da post-
ane profesionalni glazbenik. 
– Najveća podrška dolazi iz moje 
obitelji. Imam odlične roditelje 
koji uz mene financiraju i brata 
i sestru. To nije mala stvar, oso-
bito kada se u Grazu sve množi 
puta sedam i pol – zahvalno ističe 
Renato. Ljubav roditelja nema 
granice pa se obitelj Mlinarić 
trudi svojoj djeci olakšati studij 
koliko god može, a Renato zauz-
vrat briljira na akademiji. 
– Nastojim kojom svirkom sa 
strane ili nekim privremenim 
poslom olakšati sebi i roditeljima 
financijski dio – ističe Renato, 
koji sada, dok je na odmoru u Vi-
rovitici, radi u jednom kafiću. 

• Naporna vježba je urodila plodom pa sam na hrvatskim i međunarodnim natjecanjima 
osvojio mnoge zlatne i srebrne plakete te prestižne nagrade – ponosno govori ovaj tubist koji 
je 2018. godine izabran i za najučenika generacije Glazbene škole „Jan Vlašimsky“. 

Lucija Martinko-Hock

RENATO MLINARIĆ STUDIRA TUBU NA PRESTIŽNOM SVEUČILIŠTU U GRAZU 

Vježba sedam sati dnevno, u tubi 
uživa i tu ljubav želi prenijeti na druge

Iz Virovitice u Graz, iz Graza 
zauvijek u Viroviticu 
Katkad nas put odvede iz rodnoga grada u neki 
nepoznati svijet, a sve kako bismo uspjeli i sa 
svojim uspjehom obogatili ljude oko sebe. Sati 
vježbanja i rada Renata su odveli u Graz, no nje-
gova želja je vratiti se u Viroviticu i predavati tubu 
mladim naraštajima, budućim glazbenicima. 
– Oduvijek sam znao da ću ići na akademiju, želio sam 
najbolje za sebe i to sam pronašao u Grazu. Još ne znam 
točno kuda će me put odvesti, ali znam da ću se vratiti u Viro-
viticu i nastojati zaposliti u jednoj od glazbenih škola, a sve kako bih 
svoje znanje, koje sam stekao u Grazu, prenio na mlade koji će onda 
možda krenuti stopama profesionalnih glazbenika – zaključuje.

U glazbi vidi izazov

Renato je bio najučenik prošle godine

Vježbanjem i natjecanjem do novih prijateljstava

Vježba je dio rutine i obaveza kroz šest sati dnevno

KRISTINA PAIĆ NA NEOBIČAN NAČIN SPOJILA POSAO I HOBI 
– DRŽI FRIZERSKI SALON KOJI JE I GALERIJA SLIKA 

Kad ste već pod haubom, pogled 
svakako bacite na štafelaj i kistove
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Sport Pripremili:
 Mario Šolc, 
Tin Szabo

Slatina u borbi za vrh, Pitomača u sredini, 
Suhopolje želi osigurati opstanak

U novoj sezoni 4. lige Bjelo-
var – Koprivnica – Virovitica, 
koja počinje ovog vikenda, naša 
županija ima tri predstavnika. Uz 
starosjedioce, Slatinu i Pitomaču, 
u ligu je kao prvak ušlo Suhopolje. 
Ovog je ljeta u sva tri kluba bilo 
prometno. 
Slatina je odigrala izuzetno 
uspješno proljeće. Uprava kluba 
pobrinula se za niz pojačanja. 
Klubu su pristupili Kristijan 
Dumenčić, Nikola Menegati, Hr-
voje Javorović  i Mihael Grljak iz 
Suhopolja, Benjamin Dijanešić 
iz zdenačke Sloge i Ivan Jukić iz 
čačinačke Mladosti. 
Trener Damir Pemper dobio je jaku 
momčad. U pripremnom razdo-
blju Slatinci su imali promjenjive 
rezultate. Za njih ima opravdanja: 
momčad nije bila kompletna zbog 
drugih obveza igrača i ozljeda, a 
nove igrače potrebno je i uigrati. 
Navijači očekuju da će Slatina od 
prvog kola, kada gostuje u Ferdi-
nadovcu,  pokazati svoju snagu i 
krenuti u borbu za sam vrh. 

OSVJEŽILI KADAR 
U Pitomači je igrački kadar 
osvježen s nekoliko kvalitetnih 
igrača. Došli su Antonio Babec 
iz Suhopolja, Luka Skoko iz Vi-
rovitice, Dorian Sesvečan iz 
vukosavljevačke Mladosti, Pa-
trik Babić iz Otrovanca i Fran 
Pintarić iz Koprivnice. Trener 

Goran Bosilkovski će s kom-
binacijom mladosti i iskustva 
pokušati napraviti iskorak prema 
sredini i vrhu tablice. U prvom 
kolu Pitomača na svom terenu 
igra susjedski derbi s Mladosti iz 
Kloštra Podravskog. Očekuje se 
puna tribina te igrački i navijački 
naboj.
Nakon četverostrukog uzastopno 
osvojenog naslova županijskog 
prvaka, u Suhopolju su odlučili da 
će se od nove sezone natjecati u 
4. ligi. Početkom prijelaznog roka 
stadion Park napustila je gotovo 
cijela prva postava. Od iskusni-
jih igrača u klubu su ostali Ivan 
Ibriks, Ivan Egri i Marko Sertić, 
a došli su Toni Hudoletnjak iz 
Virovitice i Dominik Šantavec 
iz Slatine kao i niz mladih, neaf-
irmiranih igrača. 
Novi trener Tomislav Filipović 
oslonio se na mlade nogometaše 
koji će moći ispuniti njegove 
taktičke ideje. U  slučaju potrebe, 
i sam je registriran kao igrač. Ti-
jekom priprema bilo je odličnih, 
ali i loših rezultata. Novom 
četvrtoligašu cilj će biti osiguranje 
opstanka u ligi.
Suhopolje u prvom kolu gostuje 
u Garešnici kod Garića. Trener 
Filipović odlično poznaje Garić, za 
kojega je igrao prošle sezone, pa 
im može spremiti neko taktičko 
iznenađenje. U Garešnici je i 
ove sezone ostao igrati još jedan 
Virovitičanin, Mihael Kurjančić. 

OVE GODINE TRI KLUBA U 4. LIGI BJELOVAR – KOPRIVNICA – VIROVITICA

• Navijači očekuju da će Slatina od prvog kola, 
kada gostuje u Ferdinadovcu,  pokazati svoju snagu 
i krenuti u borbu za sam vrh. 

Šest pripremnih tjedana za 
novu sezonu prošlo je brzo. 
Pred nogometašima Virovitice 
ove subote je trećeligaška pre-
mijera. Nakon nekoliko sezona  
natjecanja u 4. ligi Bjelovar – 
Koprivnica – Virovitica od ove 
godine u Virovitici će se pon-
ovno igrati trećeligaški nogom-
et. Formirana je ponovno 3. 
liga Sjever, kojoj gravitira pet 
sjeverozapadnih županija, 
među kojima je i Virovitičko-
podravska. Iz naše županije u 
ligi će igrati dva kluba: Virovitica 

i orahovački Papuk.
Uz dva stara trećeligaša, Bjelo-
var i Mladost iz Ždralova, svi os-
tali klubovi u ligi su dojučerašnji 
četvrtoligaši. 
U subotu u 17:30 sati na terenu 
sportskog centra Vegeška 
nogometaši Virovitice u pr-
vom kolu igraju sa starim 
znancima,Tehničarom iz Cvet-
kovca, koji je prošle sezone os-
vojio naslov prvaka u 4. ligi. U 
susretima s Cvetkovčanima Vi-
rovitica je na svom terenu pro-
teklih sezona bila uspješna. 
Trenera Samuela Spudića pitali 
smo što navijači mogu očekivati 

u subotu. 
– Liga je za nas relativna nepoz-
nanica. U prvom kolu igramo s 
momčadi koju poznajemo iz pro-
teklih sezona. Oni su se pojačali, 
ali i mi imamo četiri nova igrača. 
Dobro smo odradili pripreme.
Utakmice su pokazale da smo se 
dobro pripremili, da se možemo 
uspješno nositi s trećeligaškim 
momčadima. Idemo na tri boda. 
U prvom kolu igrat ćemo bez 
Renata Jularića i Luke Čubelića, 
kojih ni u subotu neće biti na 
raspolaganju – rekao je Spudić. 
Pozvao je navijače da popune 
tribine i daju im podršku. – 
Treća liga je nešto novo u našoj 
županiji i gradu pa ovim putem 
pozivam navijače i sve ljubitelje 
nogometa da nas dođu podržati 
– zaključio je Spudić.

• Utakmice su pokazale da smo se dobro pripremili, da se možemo uspješno nositi s trećeligaškim 
momčadima. Idemo na tri boda. U prvom kolu igrat ćemo bez Renata Jularića i Luke Čubelića, kojih ni u 
subotu neće biti na raspolaganju – rekao je Spudić.

Mario Šolc

TREĆELIGAŠKA PREMIJERA ZA NOGOMETAŠE VIROVITICE 

Spudić: Uz podršku navijača idemo po tri boda

Mario Šolc
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Četiri poraza u igri s rukometnim velikanima
Štajerski rukometni savez već 22. 
godinu organizira Dane ruko-
meta. Tim povodom odigravaju 
se jaki ženski i muški seniorski 
turniri. Ove godine turniri su se 
odigrali u sportskim dvoranama 
u Grazu i Trofaiachu.
Na ženskom turniru, koji se prvog 
dana igrao u Trofaiachu, a drugog 
u Grazu, sudjelovao je novi 
hrvatski prvoligaš, rukometašice 
1234 Virovitice. To im je bila 
odlična prilika da steknu igračko 
iskustvo u susretima s puno jačim 
ekipama.
Prvog dana virovitičke Lavice 
odigrale su odličnu utakmicu s 
austrijskom prvoligašem HiB-om 
iz Graza, koji će ove godine ig-
rati u Challengecupu. Ekipe su se 
izmjenjivale u prednosti i rezultat 
je bio neizvjestan do posljedn-
jeg trenutka. Na kraju je ekipa iz 
glavnog grada Štajerske pobije-
dila 21:20.
U drugoj utakmici suparnice su 
bile trećeplasirana ekipa sloven-
ske lige „Z dežele“ iz Celja. Na 
samom početku Slovenke koriste 
nekoliko pogrešaka Virovitičanki 
i odlaze na nedostižnu prednost. 
Strateg Virovitičanki Vladimir 

Gašparac u drugom dijelu uveo 
je na teren većinu igračica koje 
su mu bile na raspolaganju pa 
je na kraju rezultat bio 24:12 za 
Slovenke.
Drugog dana ženski turnir se 
preselio u Graz. Virovitičanke su 
prvo nesretno izgubile od Trofa-
iacha 17:18. Tijekom cijelog sus-
reta Lavice su bile blizu pobjede, 
ali do nje na kraju nisu došle.
Posljednju utakmicu ženskog 
dijela turnira odigrale su 
rukometašice 1234 Virovitice s 
višestrukim europskim prvak-
injama i najboljom austrijskom 
ekipom svih vremena – bečkim 
Hypom.

NEKOMPLETNE 
VIROVITIČANKE  

Virovitičanke su u susret ušle im-

presionirano. Bečanke to koriste 
i vode 3:0. Lavice se bude iz sna 
i uspijevaju izjednačiti na 3:3. 
Do odmora Hypo vodi 10:6. U 
drugom dijelu Virovitičanke ig-
raju s mlađom postavom te Hypo 
dolazi do uvjerljive pobjede 20:9.
Nekompletne Virovitičanke su 
u izuzetno jakoj konkurenciji vi-
djele svoje trenutne mogućnosti. 
U sastavu nisu bile Tena Mioč, 
Ivana Kirin i Nikolina Jezerčić.
Kompletiranjem sastava i   da-
ljnjim treninzima Lavice će sig-
urno ući u puno bolju formu. Za 
1234 Viroviticu igrale su: Devald 
(11+2), Iva Biuk (9+0), Majkovčan 
(8+1), Maja Biuk , Hudoletnjak 
29 (4), Deskar 16 (4), Zupčić 4 (1), 
Bardić 1, Hrvoić 5, Veršec, Blažev 
1, Miklić, Lukačević 2, Medved i 
Dujmović.

LAVICE NASTUPILE NA JAKOM TURNIRU U ŠTAJERSKOJ

• Kompletiranjem sastava i daljnjim treninzima Lavice će sigurno ući u puno bolju formu.

Nogometaši orahovačkog Papu-
ka odrađuju posljednje treninge 
uoči početka svoje nove velike 
sezone, one u 3. HNL-u sjev-
er. Iza Papukove momčadi je 
odlično pripremno razdoblje u 
kojem je bilo pobjeda i poraza, 
dva osvojena turnira u Crncu 
i Orahovici, no trener Darko 
Krsnik naglašava kako je rezul-
tat potpuno nevažan u cijeloj 
priči. 
– Najvažnije je da smo se do-
bro pripremili, odradili odlične 
pripreme.Novaci su se u 
momčadi sjajno uklopili. Ovoga 
ljeta pristigli su nam Florijan 
Zupčić, Danijel Zebec, Dario 
Periša, Stipe Čavić, Danijel 
Mahaček i Matko Špoljarić, sve 

odlični igrači koji će se, siguran 
sam, dokazati i na travnjaku 

tijekom sezone – kaže Krsnik 
te naglašava kako su pripreme 

protekle dobro. Ozljede nisu 
zaobišle momčad pa ima 
određenih problema s  nekolici-
nom igrača. Prvo kolo trebali bi 
dočekati spremni i kompletni. 
– Malo smo imali problema, 
ozljede su zadobili Jurica Šantić 
i Borna Mimić, a nakon prvog 
kola čeka nas i teško gostovanje u 
pretkolu Hrvatskog nogometnog 
kupa u Unešiću. No, misli su prvo 
usmjerene na početak prvenstva 
i domaći ogled sa starim znan-
cima, Podravcem iz Virja. Tu 
utakmicu jednostavno moramo 
dobiti, kod kuće ne smijemo pro-
sipati bodove. Pobjeda na samom 
startu dala bi dečkima jedan ve-
liki motiv u nastavku prvenstva 

– rekao je Krsnik ocijenivši kako 
su spremni i da na terenu djeluju 
jako dobro. 
– Potpuno vjerujem u ovu 
momčad. Podravac je dobra 
momčad, no mi se kod kuće 
nikoga ne bojimo i uvijek idemo 
na pobjedu – poručio je Krsnik. 
Dotakli smo se Unešića i ogleda 
sa Zagorom u pretkolu Hrvatskog 
nogometnog kupa. 
Usredotočeni smo potpuno na 
ogled prvog kola prvenstva. No, 
naravno da je bilo razgovora i 
o toj utakmici koja će biti jako 
teška. Ono što sada mogu reći 
je da su dečki strašno motivi-
rani, jako žele proći – zaključio 
je Krsnik. 

• Misli su prvo usmjerene na početak prvenstva i domaći ogled sa starim znancima, Podravcem iz Virja. 
Tu utakmicu jednostavno moramo dobiti, kod kuće ne smijemo prosipati bodove – rekao je Krsnik. 

Vladimir Grgurić

NOGOMETAŠI PAPUKA NA POSLJEDNJIM TRENINZIMA PRIJE NOVE SEZONE
Krsnik: Kod kuće se nikoga ne bojimo, uvijek idemo na pobjedu 
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Izjednačena liga iznjedrit će novog prvaka
U prvoj županijskoj 
nogometnoj ligi završilo je 
četverogodišnje razdoblje 
u kojemu je Suhopolje os-
vojilo  četiri uzastopna naslo-
va prvaka. U tom vremenu 
jedne sezone bilo je  napeto 
do posljednjeg kola, kada 
su u međusobnoj utakmici 
Suhopolje i Mikleuš direk-
tno odlučivali o naslovu pr-
vaka, dok je ostalih sezona 
Suhopolje dominiralo. 
Na kraju prošle sezone 
u Suhopolju su konačno 
odlučili nastupiti u višem 
rangu natjecanja, u 4. ligi 
Bjelovar – Koprivnica – Vi-
rovitica.
U nedjelju u 17:30 sati 
počinje nova sezona. U njoj se 
traži novi prvak. Prema svim 
predviđanjima ovogodišnje 
prvenstvo će biti uzbudlji-
vo i dosta izjednačeno. Svi 
klubovi osvježili su svoje 
svlačionice novim igračima 
s ciljem da postignu bolje re-
zultate nego prošle sezone. 
U prošlosezonskom vicepr-
vaku Mladosti iz Čačinaca, 
uz trenera Velimira Treska 
otišlo je nekoliko ključnih 
igrača, što se osjetilo na re-
zultatima u pripremnim 
utakmicama. Čačinčani im-
aju odličnu školu nogometa, 
tako da ne moraju strepiti 
za svoju budućnost. Kormilo 
momčadi preuzeo je Nikica 
Hat.
Najveća promjena dogodila 
se na sjeverozapadu županije. 

Bušetina 1947. i Graničar 
iz Okrugljače objedinili su 
se u jedan klub: Graničar 
Bušetinu. Prešli su preko 
desetljetnih međusobnih 
nogometnih animozite-
ta i krenuli u zajedničku 
nogometnu budućnost. 
Momčad će voditi isprobani 
dvojac Andrejas Černeli  i 
Miroslav Čor.
U Zdencima je  došlo do  
manjih igračkih promjena 
te se momčad neće trebati 
dodatno uigravati. Znači da 

bi i ove sezone trebali biti u 
vrhu.

NOVE NADE 
Na Školskom vrtu u Gorn-
jem Bazju došlo je neko-
liko kvalitetnih igrača: Ante 
Mikulić, koji je dosad igrao u 
Austriji, mladi Matej Vinak, 
Dorian Uzelac, Toni Margetić 
i Gabrijel Palčić, dojučerašnji 
juniori Virovitice. S njima 
će trener Elvis Vinak imati 
momčad koja će se moći up-
ustiti u borbu za vrh tablice.
U Rezovcu je tijekom ljeta bilo 

prometno. Došlo je nekoliko 
kvalitetnih igrača. Pripreme 
je počeo trener Dario Gabrić, 
koji je zbog poslovnih obveza 
morao napustiti to mjesto, a  
naslijedio ga je Stipe Rebić. 
U pripremnom razdoblju 
momčad nije briljirala, ali se 
nova momčad treba uigrati. 
Nijednom nije bila komplet-
na.
U Voćinu očekujemo nasta-
vak proljetnih uspješnih igara 
i sigurnu plovidbu ligaškim 
natjecanjem. Dinamo iz 

Četekovca želi napraviti isko-
rak prema sredini tablice. 
Podravac iz Sopja vraća se 
na svoj novouređeni stadion 
Luku te ne bi trebao strepiti 
za opstanak u ligi kao protekle 
sezone.
U Mikleušu je bilo dosta 
igračkih promjena, ali u klubu 
vjeruju da će zadržati poziciju 
u sredini tablice.

TRI NOVA KLUBA 
U sladojevačkoj Slavoniji i 
Mladosti 1930. iz Čađavice se 
nadaju da će izbjeći borbu za 
opstanak.
U ligu su iz drugih županijskih 
liga ušla tri nova kluba: Mla-
dost iz Miljevaca, Omladinac 
iz Korije i Borova. Sva tri klu-
ba rezultatski su dominirala  
prošle sezone u  svojim ligama. 
Uz igračka pojačanja pokazali 
su solidne rezultate u priprem-
nim utakmicama te će biti tvrd 
orah za dosadašnje prvoligaše. 
Ne bi trebalo biti iznenađenje 
da se netko od njih uključi u 
borbu za vrh. 
Prvih nekoliko kola pokazat će 
kako će se pozicionirati poje-
dine momčadi u ligi. 
Ove sezone svi županijski 
prvoligaši svoje će utakmice 
igrati nedjeljom.
U prvom kolu igraju: 
Omladinac Korija – Graničar 
Bušetina, Borova – Mladost 
1930. Čađavica, Rezovac – 
Mikleuš, Voćin – Mladost 
Čačinci, Dinamo Četekovac – 
Sloga Zdenci, Podravac Sopje 
– Mladost Miljevci i Bratstvo 
Gornje Bazje – Slavonija Sla-
dojevci.

NAKON ČETIRI SEZONE DOMINACIJE SUHOPOLJA OČEKUJE NAS 
ZANIMLJIVA SEZONA U 1. ŽNL-u

• Prvih nekoliko kola pokazat će kako će se pozicionirati pojedine momčadi u 
ligi. Ove sezone svi županijski prvoligaši svoje će utakmice igrati nedjeljom.

Mario Šolc

Najuzbudljivije u Špišić Bukovici, Jugovom Polju i Rušanima
OVOG VIKENDA IGRA SE PRVO KOLO ŽUPANIJSKOG NOGOMETNOG KUPA

U Županijskom nogometnom 
savezu određeni su parovi pr-
vog kola kupa u konkurenciji 
seniora. Utakmice se igraju u 
nedjelju u 17:30 sati. Postoji 
mogućnost da se dogovorom 
klubova neke utakmice igraju 
u subotu 24. kolovoza. 
Parovi su:

- Grabić – Ćeralije
- Vaška – DOŠK Dolci
- Orešac – Mladost Bakić
- Slavonac Novaki – Zrinski 
Nova Bukovica
- Meljani Donji Melajni – Cr-
nac
- Krčevina Čađavački Lug – 
Standard Nova Šarovka
- Plavi Jugovo Polje – Munja 
Veliki Rastovac
- Dinamo Josipovo – Kozice
- Napredak Rušani – Lukač 05
- Aršanj Sedlarica – Podgorje
- Mladost Vukosavljevica – 
Podravec Dinjevac
- Stara Brezovica – Dinamo 

Kapela Dvor
- Brana Bačevac – Drava Ter-
ezino Polje
- Otrovanec – Gradina
- Sloga Dugo Selo – Sveti 
Đurađ
- Turanašica – Sokol Milano-
vac
- Croatia Grabrovnica – Kla-
dare
- Bilogora 1947. Špišić Bukovi-
ca – Turanovac
U slučaju neriješenog rezultata 
nakon devedeset minuta izvode 
se jedanaesterci. Kup utakmice 
uvijek donose iznenađujuće 
rezultate. U prvom kolu 
županijski drugoligaši većinom 
igraju s trećeligašima. U većini 
susreta drugoligaši bi trebali 
biti izraziti favoriti, ali nikad se 
ne zna.

NEIZVJESNE UTAKMICE 
Najneizvjesnije bi trebalo biti 
u Špišić Bukovici, gdje Bilogo-
ra 1947. ugošćuje Turanovac. 

Obje momčadi su u priprem-
nom razdoblju imale dobrih 
rezultata, što obećava uzbudlji-
vu utakmicu. Jednako tako, 
u Jugovom Polju novi član 2. 
ŽNL-a istok Plavi dočekuje 

Munju iz Velikog Rastovca. I 
ovdje bi krajnji ishod trebao 
biti neizvjestan.
U trećem susretu u Rušanima 
trećeligaš Napredak, koji je 
pauzirao gotovo cijelu prošlu 

sezonu, dočekuje dojučerašnjeg 
županijskog prvoligaša Lukač 
05. Obje momčadi imaju nove 
pomlađene sastave i teško je 
predvidjeti pobjednika.
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Slatina pobjednik 4. nogometnog 
turnira klubova 
U organizaciji Zajednice športskih udruga grada 
Slatine u nedjelju je održan četvrti turnir nogomet-
nih klubova s područja grada Slatine. Domaćin 
ovogodišnjeg turnira bio je Nogometni klub Slatina, 
a utakmice su igrane na oba terena stadiona Antuna 
Tone Butorca.
REZULTATI
Skupina A
Slatina I – Mladost 1:0 (Menegati)
Slatina I – Kozice/Slavonija 5:0 (Menegati 2, Hodak, 
Jendrašić, Petrinjak)
Mladost – Kozice/Slavonija 1:4 (Hamaček/Jerešić 3, 
Radonjić)
1. Slatina I, 6 bodova
2. Kozice/Slavonija, 3 boda

3. Mladost, 0 bodova
Skupina B
Slatina II – Meljani 0:2 (Marović 2)
1. Meljani, 3 boda
2. Slatina II, 0 bodova
Za 3.mjesto:
Slatina II – Kozice/Slavonija 3:0 (Miklošević 2, Obro-
vac)
Finale:
Slatina I – Meljani 2:0 (Menegati 2)
Pehare za četiri najuspješnije ekipe kapetanima su 
uručili predsjednik i tajnik Zajednice športskih udruga 
grada Slatine, Davor Butorac i Željko Stipanić, uz 
nazočnost potpredsjednika NK-a Slatine Mirana             
Janečića.                                                              A. D. F.

Sveti Đurađ pobjednik 
Na nogometnom igralištu u 
Podgorju prošlog vikenda odigran 
je tradicionalni Memorijalni turnir 
„Cah – Krmpotić – Novak – Zec”.
Nogometni klub Podgorje ušao 
je u treće desetljeće suradnje s 
Nogometnim klubom Bunjevac 
Gavran iz Krivog Puta u Ličko-
senjskoj županiji. Naizmjence 
Podgorje putuje u Krivi Put i Senj, a 
iduće godine gosti iz Ličko-senjske 
županije dolaze u Podgorje. Brojni 
stanovnici Podgorja imaju kori-
jene u Krivom Putu, a ove godine 
gosti iz Ličko-senjske županije bili 
su sudionici Memorijalnog turnira 
„Cah – Krmpotić – Novak – Zec”. 
Uz Bunjevac Gavran i domaću 
momčad Podgorja, na turniru su 
još nastupili županijski drugoligaši, 
milanovački Sokol i Sveti Đurađ.
Turnir je odigran u spomen na pog-
inule branitelje te osnivače i djelat-
nike Nogometnog kluba Podgorje, 
kojima su predstavnici klubova i 
gosti odali počast paljenjem svijeća 
u jutarnjim satima na Gradskom 
groblju u Virovitici te kod spomen-
obilježja poginulim hrvatskim 
braniteljima u centru Podgorja za 
vrijeme odigravanja turnira.
Prvu polufinalnu utakmicu odigra-
li su Podgorje i Bunjevac Gavran. 
Domaćin je dominirao većim di-
jelom susreta i na kraju slavio re-
zultatom 2:0. U drugoj utakmici 
snage su odmjerili Sokol i Sveti 
Đurađ. Milanovčani su poveli 1:0, 
a u nastavku utakmice Đurađ je 

izjednačio na 1:1, što je bio konačan 
rezultat u regularnom dijelu utak-
mice pa je pobjednik odlučen na-
kon raspucavanja jedanaesteraca, 
u kojima su nogometaši Svetog 
Đurađa bili uspješniji i tako se pla-
sirali u finale.
U utakmici za treće mjesto Sokol se 
lako obračunao s Bunjevac Gavra-
nom pa je konačan rezultat bio 4:0. 
Finalna utakmica susjedskih rivala 
Podgorja i Svetog Đurađa kao i uvi-

jek bila je puna naboja, a gosti su 
ovoga puta stigli do pobjede 0:2 i 
tako osvojili turnir.

Konačni poredak:
1. Sveti Đurađ
2. Podgorje
3. Sokol Milanovac
4. Bunjevac Gavran
Memorijal je privukao zaista velik 
broj gledatelja koji su mogli uživati 
u dobrom nogometu. Vidi se da 
momčadi redovito treniraju, bilo 

je tu lijepih pogodaka, driblinga i 
golmanskih parada, a gledatelji su 
gotovo svaki dobar potez nagradili 
pljeskom.
Najboljim igračem turnira 
proglašen je Tomislav Feketija iz 
domaće momčadi. Najboljim gol-
manom turnira proglašen je Igor 
Vukelić iz Bunjevac Gavrana, dok 
je najbolji strijelac turnira bio Ma-
teo Tomić iz milanovačkog Sokola. 
Zanimljivo je istaknuti da niti je-

dan pojedinačni trofej nije otišao u 
redove pobjedničke momčadi.
Pehare svim ekipama i trofeje 
najboljim pojedincima uručili su 
virovitičko-podravski župan Igor 
Andrović, njegov zamjenik Marijo 
Klement, zamjenica gradonačelnika 
Virovitice Vlasta Honjek-Golinac, 
tajnik Sportske zajednice grada 
Virovitice i član Izvršnog odbora 
Županijskog nogometnog saveza 
Tihomir Majstorović, predsjednik 
Mjesnog odbora Podgorje Milan 
Krmpotić, predsjednik Nogomet-
nog kluba Podgorje Josip Đureš i 
Branko Zec, brat poginulog bran-
itelja Miroslava Zeca. Prigodan 
program prilikom dodjele vodila je 
Helena Bukvić, tajnica Nogomet-
nog kluba Podgorje.

MEMORIJALNI NOGOMETNI TURNIR „CAH – KRMPOTIĆ – NOVAK – ZEC” U PODGORJU

• Najboljim igračem turnira proglašen je Tomislav Feketija iz domaće momčadi. Najboljim golmanom turnira 
proglašen je Igor Vukelić iz Bunjevac Gavrana, dok je najbolji strijelac turnira bio Mateo Tomić iz milanovačkog 
Sokola. Zanimljivo je istaknuti da niti jedan pojedinačni trofej nije otišao u redove pobjedničke momčadi.

Tin Szabo

ODRŽAN PLENUM 

U idućoj sezoni natjecat će se 
45 ekipa mlađih dobnih 
uzrasta i 10 veterana
U prostorijama Županijskog nogometnog saveza održan je plenum za lige 
mlađih dobnih uzrasta i ligu veterana. Okupljene predstavnike klubova 
pozdravio je tajnik Županijskog nogometnog saveza Krunoslav Moslavac. 
Povjerenik za natjecanje Željko Moslavac prezentirao je sustav natjecanja u 
novoj sezoni, koja će početi 31. kolovoza /1. rujna. Disciplinski sudac i član 
Izvršnog odbora Tihomir Majstorović naglasio je najvažnije promjene u 
pravilima nogometne igre. Nakon toga se prišlo izvlačenju natjecateljskih 
brojeva za natjecanje. U idućoj sezoni u ligama mlađih dobnih uzrasta natje-
cat će se 45 ekipa. Kod veterana i ove sezone natjecat će se deset momčadi. 
Umjesto Podgorja, koje je odustalo od natjecanja, ligi su se priključili vet-
erani Rezovca.
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Trajanje studija: 6 semestara (3 godine).
ECTS: 180
Uvjeti upisa: 
– znanstveno polje šumarstvo: završen 
sveučilišni dodiplomski studij Šumarskog 
odsjeka ili diplomski studij Šumarstvo ili 
diplomski studij Urbano šumarstvo, zaštita 
prirode i okoliša na Sveučilištu u Zagrebu, 
Šumarskom fakultetu, s prosječnom ocjenom 
3,50 i više ili stečen akademski stupanj magistra 
biotehničkih znanosti, polje šumarstvo 
– znanstveno polje drvna tehnologija: 
završen sveučilišni dodiplomski studij 
Drvnotehnološkog odsjeka ili diplomski studij 
Drvnotehnološki procesi ili diplomski studij 
Oblikovanje proizvoda od drva na Sveučilištu 
u Zagrebu, Šumarskom fakultetu, s prosječnom 
ocjenom 3,50 i više ili stečen akademski stupanj 
magistra biotehničkih znanosti, polje drvna 
tehnologija. 
Osobama koje su završile dodiplomski studij 
prosječna ocjena računa se kao aritmetička 
sredina svih položenih predmeta a osobama koje 
su završile diplomski studij prosječna ocjena 
računa se kao težinski prosjek preddiplomskog 
i diplomskog studija (kao složena aritmetička 
sredina prosjeka ocjena i broja ostvarenih 
ECTS bodova na preddiplomskom i diplomskom 
studiju). 
Izravan upis imaju osobe sa stečenim 
akademskih stupnjem magistra znanosti iz 
polja šumarstva i polja drvne tehnologije. 
Upis se može odobriti, uz moguće polaganje 
razlikovnih ispita i pristupnicima koji su: 
– završili sveučilišni dodiplomski, odnosno 
diplomski studij iz polja šumarstva ili polja 
drvne tehnologije na nekom drugom fakultetu, 
uključujući i studije u drugim državama, 
– završili sveučilišni dodiplomski, odnosno 
diplomski studij iz drugih znanstvenih područja 
i polja, 
– magistri znanosti iz drugih znanstvenih 
područja i polja. Upis se može odobriti i 
pristupnicima koji su završili sveučilišni 
dodiplomski ili diplomski studij iz polja 
šumarstva ili drvne tehnologije s prosječnom 
ocjenom manjom od 3,50: 
– na temelju analize znanstveno-istraživačkog 
rada pristupnika (analiza obuhvaća objavljene 
radove u znanstvenim časopisima indeksiranim 
u bazi CC (Current Contents), SCI (Science 
Citation Index) ili SCIE (Science Citation Index 
Expanded), sudjelovanje na kompetitivnim 
projektima), 
– poželjne su preporuke profesora i potencijalnog 
mentora te razrađen prijedlog o području 
istraživanja. 
Ostali uvjeti: pristupnik se mora aktivno služiti 

engleskim jezikom. 
Razgovor s pristupnikom: obavezan je sastavni 
dio upisnog postupka, a obavlja ga Odbor za 
poslijediplomski doktorski studij. U razgovoru 
će osobiti naglasak biti na ocjeni pokazanog 
zanimanja pristupnika za znanstveno 
istraživanje te pristupnikova prijedloga 
područja istraživanja. 
Odluka o upisu: konačnu odluku o upisu 
na poslijediplomski doktorski studij donosi 
Fakultetsko vijeće na prijedlog Odbora za 
poslijediplomski doktorski studij. Imena 
izabranih pristupnika javno se objavljuju na 
mrežnim stranicama Fakulteta. 
Dokumenti za prijavu: 
1. ispunjeni obrazac za pristupnike (obrazac 
DR.-A »Prijava na natječaj za upis na doktorski 
studij Šumarstvo i drvna tehnologija«, koji se 
nalazi na mrežnoj stranici Fakulteta); 
2. diploma dodiplomskoga ili diplome 
preddiplomskoga i diplomskog studija (izvornik 
ili ovjeren preslik); 
3. uvjerenje o položenim ispitima dodiplomskoga, 
odnosno preddiplomskoga i diplomskog studija 
(dopunske isprave o studiju); 
4. životopis; 

5. popis objavljenih znanstvenih i stručnih 
radova; 
6. preslik identifikacijske isprave (osobne 
iskaznice ili putovnice) – izvornik na uvid 
prilikom upisa; 
7. rješenje o priznavanju kvalifikacije stečene 
u inozemstvu (samo za diplomu stečenu na 
inozemnom sveučilištu); 
8. pismena izjava o plaćanju troškova studija; 
9. ostalo (preporuke profesora, prijedlog 
područja istraživanja, i sl.). 
Broj slobodnih mjesta: 
– polje šumarstvo – 15 
– polje drvna tehnologija – 10. 
Visina školarine: 8.000,00 kn po semestru. 
Uplata školarine: u punom iznosu prije upisa u 
svaki semestar. 
Rok za podnošenje prijave na natječaj: prijave 
se podnose do 4. listopada 2019. godine. Adresa 
podnošenja prijave: Sveučilište u Zagrebu, 
Šumarski fakultet, Studentska referada, 
Svetošimunska cesta 23, HR – 10000 Zagreb. 
Dodatne informacije mogu se dobiti na 
Šumarskom fakultetu u Studentskoj referadi ili 
na telefon +385 (0)1 2352-400 ili 2352-516. 

Sveučilište u Zagrebu
Šumarski fakultet 

NN 67/2019 (12.7.2019.), NATJEČAJ - Sveučilište u Zagrebu, Šumarski fakultet
Klasa: 602-04/19-01/05
Urbroj: 251-72-19-26 od 9. VII. 2019.    (198)

Sveučilište u Zagrebu, Šumarski fakultet, Svetošimunska cesta 23, 10000 Zagreb, raspisuje

NATJEČAJ
za upis studenata na doktorski studij Šumarstvo i drvna tehnologija u akad. god. 2019./2020., za stjecanje 
akademskog stupnja doktora znanosti iz znanstvenog područja biotehničkih znanosti, znanstvenog polja 

šumarstvo i znanstvenog polja drvna tehnologija.
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RADIO VIROVITICA
MARKETING

Tel.: 033/740-007,
fax: 033/740-004
marketing icv.hr@

MALI OGLASI
SVAKOG RADNOG DANA U 11 i 17.05

Tel.: 060/515-515
Cijena usluge: tel. 3,49 kn/min

mob. 4,78 kn/min, PDV uključen

Informativni centar Virovitica d.o.o.
Rusanova 1/IX, Virovitica,
OIB:01156745523

HT d.d. Savska c 32 Zagreb,
tel. 0800 1234, OIB: 81793146560

Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 26. kolovoza, do 12 sati. 
Idući broj Virovitičkog lista izlazi 29. kolovoza.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM voćnjak u Podgorju, ulaz kod 
škole. Veličina 1250 m2, pogodna i za vinograd. 
Tel: 099/261-3453.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici. Mob. 098/962-6003.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM pola jutra šume akacija. Mob. 
099/510-1191.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namještenu kuću jednoj 
osobi. Mob. 095/868-0525.
............................................................................ 
PRODAJEM gradilište u Čemernici u novom 
naselju. Mob. 091/788-2350.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namješteni stan u Virovitici. 
Tel. 728-895.
............................................................................
PRODAJEM manju kuhinju sa ugradbenom 
plinskom pločom, kalijeve peći, plinsku peć 
za gradski plin, kredlike, golubove, može za 
ječam, zob, suncokret ili drva, poklanjam 
manjeg mačića. Mob. 099/213-5595.
............................................................................
PRODAJEM debelu svinju oko 150 kg, krmaču 
oko 200 kg. Mob. 098/506-736.
............................................................................
PRODAJEM zob. Tel. 787-488.
............................................................................
PRODAJEM junicu simentalske pasmine stelna 
6 mjeseci. Mob. 091/333-4535.
............................................................................
KUPUJEM stare neregistrirane aute. Mob. 
099/836-6684. 
............................................................................
KUPUJEM traktorski runjač. Tel. 031/680-
221.

............................................................................
PRODAJEM golf 4, 1.9 tdi karavan, 99.g. Mob. 
098/871-220.
............................................................................
PRODAJEM golf 3, 1.9 diesel. Mob. 098/583-
809.
............................................................................
PRODAJEM dvije muške svinje 120 kg, može 
obrada, dajemo u košnju livadu djetelina i 
trava. Tel. 561-077.
............................................................................
PRODAJEM domaće kokoši, dvije zečice, mlade 
zečeve, golubove kapucinere i arapske smijače. 
Mob. 098/974-0217.
............................................................................
KUPUJEM traktorski runjač. Mob. 091/987-
3709.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 25 kg. Kabinu za 540. 
Tel. 620-970, 092/334-5218.
............................................................................
PRODAJEM prasce. Mob. 099/334-7764.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici blizu škole i 
kauflanda, šumu bagrema, voćnjak sa orasima. 
Tel. 730-447, 099/752-7809.
............................................................................
PRODAJEM dva praseta oko 23 kg. Tel. 786-
212.
............................................................................
PRODAJEM drva cjepanice bukva grab. Tel. 
031/606-039.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu mengele, sunce 4 
kotača, elevator, muzilicu, dvije lade nive, 
šivaču mašinu bagat, hladnjak visoki, kukuruz 
orunjen. Tel. 684-300.
............................................................................
PRODAJEM skuter, hidrofor. Tel. 770-143.
............................................................................
PRODAJEM štene shitzu, umiljato, dva 
mjeseca. Tel. 731-514.
............................................................................
PRODAJEM kace hrastove povoljno, kauč, 
fotelje, pisači stolić, ružmarin. Tel. 552-523.
............................................................................
PRODAJEM prase. Tel. 739-202.
............................................................................
PRODAJEM dva uska elevatora, pauk za 
sijeno, tanjurača nazubljena 20 diskova. Mob. 
099/732-5502.
............................................................................
PRODAJEM očišćene kuniće i žive, papige, 
kalijevu peć, motornu špricu, divlje patke. 
Mob. 099/647-8038.
............................................................................
PRODAJEM rakijski kotao, mlin za grožđe, 
kotao za mast. Mob. 091/587-4789.
............................................................................
PRODAJEM motokultivator honda sa svim 
priključcima. Mob. 092/204-2639.
............................................................................
PRODAJEM nesilice crvene i grahoraste. Mob. 
098/208-645.

............................................................................
PRODAJEM žensko tele simentalsko. Mob. 
099/681-2146.
............................................................................
ORAHOVICA, visokoprizemnica, centar kod 
škole, plin, telefon, 138 m2. Tel. 673-076.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz uvrećani, dva jelova 
trupca. Mob. 099/818-8601.
............................................................................
PRODAJEM niski grah šareni i zeleni. Mob. 
098/167-6458.
............................................................................
SAMAC iz Kutine, 77. godina, tražim ženu 
za zajednički život, koja nema primanja. Tel. 
044/681-487.
............................................................................
PRODAJEM peugeot 206, 1.4 hdi, 2004.g., 
dobro stanje, mali potrošač. Mob. 099/778-
6396.
............................................................................
UMIROVLJENIK 64.g., traži slobodnu 
ozbiljnu gospođu približnih godina za osbiljnu 
vezu. Mob. 091/720-8081.
............................................................................
PRODAJEM prasce, muški, mesnati do 40 kg. 
Tel. 774-196.
............................................................................
PRODAJEM sistem za stabilnu hladnjaču, 
za voćare, mesnicu ili slično. Mob. 091/178-
7464.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namješten stan 60 m2 u 
centru Virovitice. Mob. 098/608-020.

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3174 I 22. 8. 2019.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

Brza odštopavanja i 
popravci, 

vodoinstalatorske usluge

Hitne intervencije 0-24/7

Mob: 098/777-193

SJEĆANJA

ZAHVALA
U povodu iznenadne 

smrti našeg 
neprežaljenog sina, 

supruga, oca, djeda i 
tasta 

BRANIMIRA 
RESNERA

iskreno zahvaljujemo rodbini, susjedi-
ma, kumovima, prijateljima i svima koji 
su u ovim teškim trenucima bili uz nas 
i na pomoći te našeg Branka ispratili na 
vječni počinak. Zahvaljujemo posebno 

obitelji Danijela Nemeta iz Orešca 
koji su nam prvi pružili pomoć u tom 

tragičnom trenutku.
Iskazujemo veliku zahvalu na potpori 
zaposlenima HEP-a d.o.o. ELEKTRE 

Virovitica, Brane d.o.o. Hladnjače 
Virovitica, Visoke škole za menadžment 
u turizmu i informatici Virovitica, pri-
jateljima nogometašima NK Podgorja, 
ribičima Elektre Virovitica, članovima 

ribolovnih udruga naše županije, 
obiteljskom liječniku dr. Stevanu 

Radakoviću, a nadasve našoj dragoj i 
plemenitoj Aci, ujni i šogorici Vlatki, 

susjedama Ištvanović, Zoranu i njego-
vim prijateljima sviračima, prijateljima 

kvarteta Artes i članicama pjevačkog 
župnog zbora Sveta Cecilija Virovitica. 
Nadamo se da će oni koji su poznavali 

našeg Branka pamiti ga po dobru.
U tuzi: majka Jelka, supruga Ivanka, 
djeca Maja i Davor, unučad Martin i 

Klara i zet Mario
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PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

6 MJESECI (cijena 150,00 kn)

12 MJESECI (cijena 290,00 kn)        IZVAN VIROVITICE 350,00 kn

12 MJESECI - inozemstvo (cijena 750,00 kn)

Ime: ............................................................. Prezime: .................................................................
Ulica i broj:...................................................................................................................................
Mjesto: ......................................................... Poštanski broj: ...................................................
Država: ..........................................................................................................................................
Kupon pošaljite na adresu: “Virovitički list”, Rusanova 1/9, 33000 Virovitica
Poštom ćete primiti uplatnicu a dokaz o uplati pošaljite poštom ili mailom (racun@icv.hr)

Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA
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PREDSTAVE U KINU PARK VIROVITICA:

Prodaja karata počinje sat vremena prije svake projekcije. 
(AKO ULAZNICE NISU RASPRODANE U PRETPRODAJI)

KRALJICE ZLOČINA – 24.8. – 19h DORA ISTRAŽUJE IZGUBLJENI GRAD – SINK – 25.8. – 17h

KRIŽALJKA

bs
 

ŽITELJ
NASELJA NA 
PODRUČJU 
GRADA 
SLATINE

ŽIVOTINJSKA 
NATKOLJENICA
------------
PJEŠČANO 
MORE (ARAP.)

„CRNE“ NA 
ZAGORSKOM 
DIJALEKTU_________
STRIP JUNAK 
FORD

TALIJANSKA 
ZRAKO-
PLOVNA 
TVRTKA

OTOČIĆ U 
DUBRO-
VNIKU

KOJE IMA 
MANJAK 
KISIKA 
U KRVI

„TOUR 
INTERNA-
TIONAL 
DANUBE“

ALAIN 
DELON

ANTE 
TOMIĆ

ŽITELJ 
POZNATOG 
FILMSKOG 
GRADIĆA 
U ISTRI

JELO OD 
POVRĆA ILI 
VOĆA PRILOG 
GLAVNOM JELU

NEKADAŠNJI 
RUSKI 
POLITIČAR 
BREŽNJEV

NAC. SUSTAV 
IDENTIFIKACIJE 
ZEMLJIŠNIH 
PARCELA

POPULARNA 
NJEMAČKA 
TV SERIJA

NIGERIJSKI 
POVJESNIČAR 
DAVID

JOD

DRUGI I 
PRVI VOKAL

KONJI 
CRNE DLAKE

VRSTA 
ŽIČANOG 
GLAZBALA

NEKADAŠNJI 
POLITIČAR 
DOLANC

VRSTA 
PAPIGE

VERA 
SVOBODA_________
HITRE

PISAC, TVORAC 
NEKOG DJELA_________
VRSTA PUŽA, 
NANAR

AM. GITARIST
ALLMAN

FILMSKI 
„KRALJ 
ĐUNGLE“ _________
AUSTRIALIJA

VRSTA PUŽA,
OGRC

OPĆINA U
 VUK.-SRIJE-
MSKOJ ŽUP._________
TIM ROTH

AM GLUMAC
-PLESAČ 
KELLY

GLAZBENICA 
RUCNER

TOM 
ARNOLD_________
GRAM

OTOČIĆ 
IZMEĐU 
UGANDE I KENIJE_________
PULSKA 
ZNAMENITOST

KRALJICA 
U ŠAHU_________
TURSKA 
PLEMKINJA, 
ŽENA OD AGE

PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU
PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 

 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
22.8.2019.  

 

 
 

 ambrozija, koprive 

 

Petak 
23.8.2019. 

 
 
 

  ambrozija, koprive 

 

Subota 
24.8.2019. 

 
 
 

  ambrozija, koprive 

 

Nedjelja 
25.8.2019. 

 
 
 

  ambrozija, koprive 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 on-line izdanje:

www.icv.hr;
e-mail: vijesti@icv.hr

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, urednica 
Radio Virovitice Blaženka Grdenić 091 404 0095, blazenka@icv.hr,  Novinari i fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Blaženka Grdenić, Željka Đaković Leš, Lucija 
M. Hock, Bruno Sokele, Matija Rođak, Zlatko Ciprijanović, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Antonio Fišli, Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. 
Lektura i korektura Elizabeta Majstorović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefoni: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.
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Bok, mi smo seke u tipu brak 
jazavčara. Svi nam kažu da ćemo 
brzo pronaći dom jer imamo 
tek četiri mjeseca i trudimo im 
se vjerovati. Ovdje ima jako 
puno pasa, velikih pasa koji vole 
pričati, pa nas nekada znaju 
uplašiti. Poprilično su glasni 
i nemirni. I oni žele pronaći 
dom. Nadamo se da će se svima 
nama osmjehnuti sreća i da će u 
virovitičko sklonište zalutati naši 
ljudi. Znamo da su tamo negdje 
vani, samo moraju shvatiti da ih 
nestrpljivo čekamo. Ako slučajno 
poznaješ naše ljude, reci im da 
ih čekamo. 

M. L. 

NJUŠKE TJEDNA

VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
29. 8. 2019.

Petak
23. 8. 2019.

Subota
24. 8. 2019.

Nedjelja
25. 8. 2019.

Ponedjeljak
26. 8. 2019.

Utorak
27. 8. 2019.

Srijeda
28. 8. 2019.

 19
 29

  21
  31

21
31

   20
   35

    19
    30

21
31

15
26

Sparno i 
vruće
Do kraja tjedna 
očekujemo postupnu de-
stabilizaciju atmosfere. 
Tijekom četvrtka i petka 
će postojati uvjeti za pov-
remenu kišu ili grmljav-
inske pljuskove. Rijetko i 
lokalno. Sprano, ponegd-
je i vruće. Jutarnje tem-
perature zraka očekujemo 
od 17°C do 20°C. Najviše 
dnevne od 28°C do 32°C.  
Vjetar slab do umjeren 
sjevernih smjerova. UV- 
indeks umjeren, visok i 
vrlo visok.
 
Tjedan pred nama dono-
si nam stabilizaciju at-
mosfere. Ipak, uz dnevni 
razvoj naoblake, pos-
tojat će mogućnost za 
mjestimične kratkotrajne 
nestabilnosti u drugoj 
polovici tjedna. Jutarn-
je temperature zraka 
očekujemo od 18 °C do 
21°C. Najviše dnevne od 
30°C do 33°C. Vjetar slab 
do umjeren južnih. Od 
sredine tjedna sjevernih 
smjera. UV- indeks um-
jeren, visok i vrlo visok.

DHMZ, K.P.

Da starom  telefonu s 
brojčanikom, staklenim bo-
cama, drvenim kutijama, sta-
rim ladicama i brojnim drugim 
stvarima nije mjesto u smeću, 
tvrdi Virovitičanin Žarko Klaić, 
a svojim rukotvorinama to i 
dokazuje. Ovaj učitelj razredne 
nastave iz virovitičke Osnovne 
škole Vladimir Nazor reciklira 
odbačene stvari i udiše im novi 
život. Od staklenih boca izrađuje 
unikatne lampe, ladicama iz 
starih ormara daje novu svrhu – 
pretvara ih u kutije za ključeve. 
Ideja ovom kreativnom učitelju 
ne nedostaje. 
– Sve što ljudi bacaju ja mislim 
da se može prenamijeniti ili pon-
ovno upotrijebiti i biti unikatan 
ukras. Osnovna ideja s kojom 
se vodim je „pokupi i obnovi“ 
ili „Pick-up & Refurbish“– priča 
nam Žarko, koji je do sada, u 
godinu i pol koliko ovo radi, „dru-
gu priliku“ dao 50-ak različitih 
odbačenih stvari. Trenutno radi 
na staroj drvenoj kućici koju će 
prenamijeniti u kutiju za nakit. 
Svoje kreativne projekte izrađuje 
u slobodno vrijeme, većinom 
u večernjim satima kada mu 

obitelj spava. 
– Uživam i odmara me to. 
Upalim svjetlo, pustim si glazbu 
i onda stres izbacujem kistom 
– kaže nam Žarko. Posebnu po-
zornost zaista zaslužuju njegove 
lampe od staklenih boca na koje 
je, i sam priznaje, izuzetno pono-
san.

PODRŠKA OKOLINE 
– Mislim da su one stvarno 
drugačije od svega drugoga 
što sam radio. Na njima moja 
kreativnost dolazi do izražaja. 
Iako možda djeluju da su jed-
nostavne za izraditi, za njih mi 
je potrebno i tjedan dana. Sam 
bušim rupu u staklu i sastavljam 
elektriku, a najčešće ih oslikavam 
decoupage tehnikom i akrilnim 
bojama – ističe Žarko na njego-
vim lampama našli su se i motivi 
Alana Forda, Supermana i Zvjez-
danih ratova.
Većinu projekata izrađuje u svom 

domu, no za one malo 
veće posluži se garažom 
kod majke u Podgorju, 
a ondje ima u planu 
upustiti se u malo veći 
projekt: želi od okvira 
za šivaće mašine izraditi 
stol za koji će mu, priznaje, 
trebati više vremena.
Ono što mu daje dodatni vjetar 
u leđa su reakcije i 
podrška oko-
line. 
– Obitelj i pri-
jatelji su mi 
velika podrška. 
Jednako tako 
kolege u školi su 
bili oduševljeni 
i njima najviše 
izrađujem lampe i kutije koje 
onda poklanjaju drugima za 
rođendane. Radim isključivo pri-
jateljima koji mi pokriju troškove 
materijala – objašnjava dodajući 
kako mu sada svi dojavljuju kada 

ug-
ledaju 

nešto zan-
imljivo za 
što znaju da 
bi mogao 

pretvoriti u 
nešto unikatno. 

– Za moj hobi znaju brojni vlas-
nici kafića, koji mi dojavljuju 
kada imaju posebnu bocu. To su 
uglavnom likeri koji se često ne 
piju pa se od njih uvijek može 
napraviti zgodna lampa. Već sada 
imam 50-ak boca viskija koje su 
mi darovali, imam zaliha za pet 

godina – kroz smijeh kaže Žarko, 
čiji su entuzijazam prepoznali i 
drugi. – Na oglasima sam tražio 
lončarsko kolo i javio mi se pri-
jatelj koji je stolar i napravio mi 
ga besplatno. Nije želio novac. 
Dobar je osjećaj kada imate takve 
ljude oko sebe koji cijene ono što 
radiš – zaključuje ovaj kreativni 
učitelj.

• Za moj hobi znaju brojni vlasnici kafića, koji mi dojavljuju 
kada imaju posebnu bocu. To su uglavnom likeri koji se često 
ne piju pa se od njih uvijek može napraviti zgodna lampa – 
kaže Žarko.

Mirjana Lukačić 

K R E ATI V N I UČITELJ Ž A R KO K L A IĆ R ECIK LIR A ODBAČEN E ST VA R I 

Superman i Alan Ford na boci od 
viskija svijetlit će vam cijelu noć 

Vrijedni učitelj Žarko reciklira stare predmete ponekad i u 
gluho doba noći




